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DISTRICT COURT, COUNTY OF ARAPAHOE, STATE OF COLORADO

Case No. 89DR477, Division 10
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In re the Marriage of:
SANDRA WILFRED,
Petitioner,
and
HARMON WILFRED,
Respondent.
The above-entitled matter commenced on Wednesday,
June 6,1990, before the HONORABLE JOYCE S. STEINHARDT,
District Court Judge.
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FOR THE PETITIONER: Elaine Edinburg
Attorney at Law

FOR THE RESPONDENT: Harmon Wilfred
Pro Se

GUARDIAN AD LITEM: Susan Dycus
Attorney at Law
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MORMIMNG SESSTOM, WEDMESDAY . TUNE &, 1990

(The Couwrt was in session, and the following

proceedings were had, fo wits)

THE CORRT:  This is Wilfred.

ME . EDINREFG:  Goepd morning. Elaine Edin'zaerga. Fim

e atltarnay of record. I appear with the Fetitionsr, Sasdra

Wit Frod.

M&E,. DYCUS:  SBousan Dyous, YVour Honor, apoeard o as

L

Guargdian ad Litem Ffor the minor child., e have nol vel seen

Plirw Wil fred this morning. He did incdicate yesterday that he

wowlicd not

mractly 95

can starta

he participating.
THE COIRT: Do wvou thinlk »ou should wait? It's

30 at this time. We can wallt five minuwies, OF we

M. DYCUS: Your Honor. perhaps For Filve minstos,

Mo bhas beosn consistently about Five minulss late gvory e ae

s oine

a lady who said she was calling for bhim oand wantecd o Do

time.

to check +

oy cotrt.
M. EDIMBLIRG: wWe 1l wait Five suinutaes.

THE COURYs  We did - oy clerk got a phone cali oom

MS. DYQUS:  The time For this norning?  We call

he time.
THE COHRT2  Well - -

MS. EDINMELIRG: Hirless it was somebody else.
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THE COURT: e 11 take a short recoos.
CWhaereupor . the Court recsseed at 9552 a.m,
THE COWRT: &t raohth. BRREGEEY L I e the B

ard e, Dounasl,

PR A DEAAN S, PLeaRE.,

M&. EDIMBLURG: Good MaFning, Your Hoonor., |

R

Hdinburg, attorpey of record, appearing with the Fetitioner.

Seated at counsel ‘sz table is Fam Hackancamp (phonetics, my
Pavalegal Lo assiszt me.

MEL WILFRED:  Good morning, Harmon Wi LF e,
reprasenting nyvsel ¥, pro se.

ME. DYCUS:  Susan Dyvcous appearing as Guardian ad
i tem for the minor chiid, Twlerr.
e

. EDIMBURG:  Youwr Honor, I just have a fow

preliminary matters that I need Lthe Court to address.  First o

%

alldy the Couwrt may recall that I filed a subpoena duces teoum
to First City Federal., and a Motion to Duash was i led by M.
Kipper regarding that subpoena. Ma. Kipper was here vesterday.
I oinsisted that they provide uws with the docwmants.  You woeld
fot orule on the Motion to AQuash, and PMe.s Wilfred had pot
somplied with any of the discovery recpuents Lhat T ohad
submitted to him dispite the Cowet ardering him o conply .
ispite the Court order of May 8th.

fir. Wilfred gave me no doctmsnts, so I talereg tao Ma.

Lppar atter the Couwrt comtinued This mattar, and to

Lher doouments were absolutely enapntial. and she b

A o !
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that you order that they produce all the documents.

There s one witness, Mrs. dlma Rhodes (phonetic) wha
jis available it I need her lthic aflternoon. 1 would asl
the Court to deny the FMotion to Quash the subpoena duces tecum
s that we can technically just clarify and clear up that one.

THE COURT: What s the grounds for the Motion to
Quash?

M3. EDIMRURG: Well, in that they are wvery
substantial. In my opinion, they basically set forth the
documents which are fairly sionificant, and it was arranged
that Mrs. Rhodes would have to be here for two dayvs dispite the
fact that I pult her on call.

THE COURT: Is there anybody here from the bhanl to
argue the Motion?

mMS. EDIMRURG: Mo

THE COURT: Well, Fr. Wilfred, do you wish to argue
the Motion?

iR, WEILFRED: Mo, Your Honor.

THE COURT: ALL right., Well, the Cowrt is going Lo
mrder that the bank's Motion to Quash will be denied. The bani
ill supply the documents as requested.

MS. EDIMEURG: Thank: you. éGnother preliminary

matter, is First Rank was subposnasd, Your Honor, to producs

cartain documents to as, somse of which they bave done incluading

bank statemernts, copies of the cancelled checks we have asled
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for, signatwre cards and other documents in aorder to tske a

Took at some of Lhe acoounts that Mr. Wilfred nas teken Mrs.

Wilfred' s name off of. Lo, wa’'re a ing for vou to order,

RN NS D] IO TE-SR N Y

viuesa,  the Fhirst Banl to comply witn the
detailed oul. 1 have & copy.
THE {ARNT 2 Cray . The Court will enter that orduar.
MS., EDINEURG:  Third matter, Youwe MHonor, s D fudod
A Potion for Sanctions with this Cowrt. ITt's dated May Z8o.
Tt was two weeks ago atier the May Bth pretrial wherein the
Court ordered Mr. Wilfred to do several things including but
poh Limited to tarnding over to me all of the banioruptor
docunents and all of his bank statements for the past two
WA .
L hicew

Ma Failed to do that. s . Wilfred and mrses

baen an an incredible hunting expedition for the last fwo wes

Lrrving to subpoena the documents, and Ll7s bheen extra-

crdinarily cumbersom and expensive, and pwrsuant o Ruls e 3N
2%, T owould ask the Cowrt to dmpose sanclions against e,
Wil fred For his failing to comply with the discovery requestz.
We are also asking the Cowst to award us nobt ondy fha
attorney s fees, and for all the costs for the photocopxing

service, the process subposna Tees and other Faas we hoave b

to ineowr becauss Mr. Wilfred has failled to comply with
Gl @rs .

FHE COURT » I will certainly consider the atiornegy
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fees and all costs in this matlter. HOwewver, in Lerms of your
reguest for sanctions. the Cowrt will certainly consicder that.

MG, EDINBURG: Thank wvou. Youwr Honor.,  Those are the
oty preliminary malters I bave. I don’t knmw_if thee ot
wants opening statements o not,

THE CQURT:s I think we ought to have some apening
wtatemen s,

MR WILFRED: May T, Your Honor?

THE COURT: She gets Lo open first unless you have
Sther preliminary matlers.

M. WILFRED: That's fTing.

THE COURT: I yvou have other preliminary matters, you
can raise bhem.

MR, WILFRED: T o not swre that wou would call this

a praliminary matter or not, Your Horor.

THE COURT: All right, go ahéead, Ms. Edinbureg.

MG, EDIMEIEG:  Yowr Honor, as outlined in our trisl
clata certificate, there was a marriage that was commenoed
April 2. 1982, and the parties were separated February 28,
1989, One child, Tyler, was adopled duwring the maeeiage.  MHe s
épﬁraximately twa and a hald wears old now.

Tvler's custody obviously iz a majior issus.  Mrs.
Wil¥red has had exclusive custody of Tyler since the
geparation, and this Court might recall in May, there was a

thirpe-houwr hearing bhefore Youwr Honor when . Wil fred saskes the
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Court to set aside the restiraining order that had been i

requesting an order Tor supsrvisss visitation.

Thisg Court denied that motion and appointed FMe. Deous
e omaddodle of thal hearing in order to represont Tyvise.

Mirg . Wil Trad has proven herseld bn the last seasr and o balfd o

e e F1t and proper paerson to have exclusive, sole cuswody o

'

tivis ochiid, ana I think one of the bigge arvel mosh JdifrL el

iswue bafore the Court today is nolt necessarily foowsing on
Twler s custody, bat the guestion of wvisitation.

e, David Campbell will be called as an expert
witness Oy Ms. Dvous, and I will ask some gusstions. e
Campbell has been selected and chosen by Me. Wildred to do this
supervision. I melt Me. Campbell for Lhe first Lime yesterday
marndng .  Me. Camphell has had in excess of 500 howrs of
observation of M. Wilfred with his ochild, and hes some preths
seriouws and significant concerns abouwt Py, Wilfred' s bosareres
ahavior and inappropriatensss and diFFficul by an térms of
e ly caring for Tyler and atlending to Tylaer s best
drcherast dording bhese wdsitations.

At this point, Your Honor, given some of the bhohavioo

g Mhes. W LFewed nac

that s taken place in the last thres wees
baan very torn about whethar o not there sbhouwld bs any
vigiltation, and I would adodesss Sthal 1 bhelieve more bhoerows g

in ay closing argumen .

Tt ods ouwr position, Youwr Honor. based uapon the
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various documents that wes will submilt to the Couwrts M. WL Fred
is anm absalute master and gendous b Financiasl manipulation.
Mir. Wilfred has the ability to take money and somehow malke
Lhousands and thowsands of dollars and vet, he presents himsel ¥
as wvery poor and is currently in banlraptor.

We believe that PMr.o Wilfred s earning capability.
and we will show documents from LPED and 1989, that his earning
ability is in excess of £10,000 per month. Therefore, the
child support guidelines in and of themselves don 't apply.

At the time that we went to Cowrt on July 7th before
Judge Virginia Ware for the third temporary orders, Me.
Wilfred, at the eleventh houwr filed & Chapiter 11 which changed

thia Court s ability to proceed wilth Lhe temporary orders

hearing. We at that time had introcduced several documents as
cxhibits which shows e Wilfred withdrawing $22,000 from one
Bank accouwnt. $346,000 from another bank acocount, and we will
continue Lo support ows documentation with various witnesses
that we have called before this Court today.

Mra, Wilfred is reguesting maintenance. She has not

worked significantly during this marriasge other than to be

-

paid by Mr. Nilfr&d o assist him in some of the real sstate
deals. She will be regquesting maintenance.

Yaur Honor, basically the situation with marital
property is one of dncredible concerns to me. Mes Wilfred

ciliting the marriage acqguired the Fromenade Shopping Center. and
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that was & multi-million dollar phase. PMr. WilfTred was soleliv
oF the primary person in charge of mansging those.

In early 1?89, shortly after the divoree, Toreclosure
proceedings were brought by both the lander, City Fadoral
because PMr. Wiltred had-failad to pary the monthly moirtgage
paymentis. In FToreclosing those, that resulted in & Chapier 11
filing by Mr. Wilfred. Yet he continues to be debtor and
possessor and managing the rant of those property. One
property was in excess of £70,000.

We believe that there is a minimum of $300,000 that
Mr. Wilfred in 1989 has taken which is unaccounted for. We
have tried to do tracing. We will show the Court to the best
of our ability, what documents we have. We cannot find out
what's happened to that. rir. Wilfred had converted to a
Chapter 7 the day after Your Honor issued an order for the
#7%,000 that was in the bankruptocy court’'s registry.

The Cowrt might recall that there was a telephone
conterence, I believe in May of this year. Mr. Wilfred at that
time was represented by Mr. Moore of Mr. Epstein’s ofvire. e
Wilfred indicated to the bankruptcy court that he was woreang
everything out with his creditors. He wanted the 75,000
released to him. I even asked *this Court to take Jurisdicrtion
over that monay.

Mr. Wilfred’'s Chapter 11 has put us in a very

precarious situation because anything we find particilarly now,
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belongs to the bankruptcy court. fr. Jeffrey Hill., who is a
bhankruptcy trustee. he s very interesied in these procesdings
as well. Given the dilemma that we're in, it’'s going to be
difvicult For this Court to issue a property setilement. So T
think any proparty that is due Mrs. Wilfred is going to hawve to
ba given to her in the form of maintenance and child support.

With respect to other issues, there's a home that
Fhre Wilfred iz living in daispite the fact the home is twice —-
once gon& into foreclosure. Mr. Wilfred has the ability to
cura the mortgage at the eleventh hour. We 're asking that that
home ordered to be sold, that Mre. Wilfred have the ability to
maintain that sale.

We don "t believe that Mr. Wilf¥red will cooperate with
that sale, and PMrs. Wilfred is listed on both of the mortogages
encumbharing thait home. Your Honor, I don't know whether thers
is a dispute about personal property or not. I'm sure we’re
not going to get into the pots and pans today. We have
provided a detailed list on the back of ouwr financial
affidavit regarding the items that are in Mrs. Wilfred’'s
possession. IT the Court wants to hear testimonyv, we 'll do
5O .

At this time, Mrs. Wilfred will be asking for a
permanent injunction against fAr. Wilfred from contacting and
haraszing her. At {this time, I would tender to the Couwrt, the

elitioner s original financial affidawvit.
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THE COURTr: All right. -fr. Wilfred?

MR. WILFRED: First of all, Your Honor, let ma
aponlogize for my behavior ryesterday. 1 was pretty nervous
about being here and Having to represent myself. My attitode
was poor sspecially towards you. s0 I'd like to apolagize.

THE COURT: All raight.

FIR. WILFRED: However, my position as 1 stolbed
vesterday tremains the same. Your Honor, and with yuur'
permission, I°d like to restate that for the record.

THE COURT: All right.

MR. WILFRED: I cannot in good conscience participate
in this proceeding az long as I believe my constitutional
rights of due process and religious freedom have been and are
being violated. That s all T hawve to say., Your Honor.

THE COURTz A1l right.

M8, DYCUSs:s Your Honor, the Guardian ad Litem woald
waiwve an npEning .

MsS. EDIMBURG: Your Honor, given the fact that
custody is the most important issue before the Cowrt today. X
think Mr. Dave Campbell is the most appropriate wliness to go
?irst, and I‘ve met with Mr. Camphell and asksd him to be
present so Ms. Dycus w;ll do direct examination of him 1¥
that's okay.

ME. DYCUS: Youwr Honor, I would call David Campbell

to the =tand.




DAVID CaAMFBELL,

l was called as a witness to testify, having first been duly

swarn, testified as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY ME8. DYCUS:
"] Mr. Campbell, I understand that vou have a condition
of the vocal cords that makes it difficult for you to spealk wbp.

If anyone of us has trouble hearing you, we’'ll let you know.

jIT you will pull the microphone clossr and sit up closer to it,

|that wiil help. Would you state yaur name and address for the

record, please.

A My name is David Campbell. 7073 East Maplewood

WAvenue, Englewnod, Colorado 803iil.

4] Okay. Would you lean just a little bit closer.
hank you. Mr. Campbell, are you here today under subpoena?

A Yes, I am.

(W] Okay. Would you please tell the Court hiw you
appened to be acquainted with the parties in this case?

[ I responded to an ad at the Denver Seminary for

isitation supervision to which last June I started working for
Harmon Wilfred, and I have been doing three visits a week for
ppproximately three—quarters of an hour for a total of 130

isits for approximately 425 hours’ worth of visitation.

G Okay. HMNow, would you tell +the Court what kind of

11
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(] I have a EBachelor in Psychology. & Masters in inpnes

p personal process buib of them at Temple University of

{ F"hiladelphia. I'm a wegistered hypnotist and alsa in

parcholinmuistics.
THE COURT: What's that?

A The form of pre-psychotherapy. I'm also certificd
in psychophysiclogy which has to do with the study of the
inner action between the brain and body chamistry particularly
irelated to siress disorder.

P Can you tell the Court what was invelved in

A Certainly. The Masters degree was primarily a

study —— a two year study of maior psychotherapy and the

therapy.

{ Mow. would you tell the Court what, if any,
prperience that you've had in the working world.

A Huite a bit, actually. There’'s been o wmuch. Would

pou like me to focus in on anything in particular?

& Well, why don't we look at perhaps the last five
PaArs.
& Dkay. For the bulk of the last five yvears. I was

lelf"amplnyed. I do freelance writing and editing. I'm
wrrently a student at Denver Seminary. I occasionally do odd

pbs on the side. JT‘'ve been selling water filters for a

-
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company up in Boulder.

iz Do you have any training or experience in counseling?
A Yes, I do.

(:l Have you ever practiced as a counselor?

(4] I've had a private practice in Lakawond for

approximataly three vears.

e Okay. Let me get one thing real clear. do you have
any educational background or specific experience in wvistation
- superviged vistation?

(= Mo, I do not.
m] Okay .

MS. DYCUS: Your Honor, I would offer Mr. Campbell
ag an expert in inner-personal communication processing and
applied psychology.

ME. EDINBURG: I have no ohijection.

THE COURT: Sir (Fause! Mr. Wilfred, vou don’t
care to speak?

(Whereupony Mr. Wilfred did not respond wverballwy.
nor did he look at the Court whern being addressed.:?

THE COURT: All right. Go ahead.

F&. DYCUS: Thaniz vou.

= (By Ms. Dycuﬁ) Mir. Campbell, what was wvour undenr-—
standing of your role as a visitation supervisor?
A I have responded to the Court primarily to uphold

the wife’'s custody over the child., I was there primarily

i

vy
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as an observer to see that those custody orders were upheld.
: Mow, you'wve alraady indicated that wou're here wnoar

siubpoena. Did you have any conctrns aboutl testifying?

1 £ did. I suspect Harmon of bging a wvery wvindicli.e
human being. I've had some concerns aboutl speaking.

] Do you feel there have been threats againzt you?

A cne walid threat, one day when we were driving dow.,

I-2%, and I., of &nurma, have a pickup for the visitation,
Harmon, oubl of the blue, started discussing the whole business
of visitation suparvision and alluded to the fact that a person
in my position without liability insurance could bs at risk
whan the bullets start to fly as he said in couwrt when both
parties couwld pointl o 4 person in my position and Llame the
copditions on the superviser.

{1 Let's tallk about the visits. Would vou desoribe Fo.
the Court bdusl the mechanics of the wvisits, where Lhey
nccurred, how long they were, that sort of thing?

A Typically. Harmon woulid piclk me up at my home at =
guarter to thres in the afternoon, Tuesday. Thursday, and
Sunday aftternoon. We would then proceed during the weel to
Fromenade Shopping Center where the day care is located wners
we would pick up Ty ler. That:ﬁ the location whers Eindy woils .
She was also there at the time. We would then go almost
invariably back to the house -~ baclk to Harmon ‘s home where the

wimits wounld take place. Sandy would come and pick up Tvier
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and myself at & o’'clock, drop me off at my house and then
proceed from there. On Sunday. basically the same routine
axcept in recent months, we 've gone up to Harmon s -« excuse
me, Sandy ‘s residence in Morth Denver 1o -pick up Tyler.

(B Mow, what have you charged Tor this supervision?

A It's #10 an hour.

&2 ° Mr. Wilfred has paid you?

=] Yea, he has.
(1 Would vou describe fTor the Court what Fr. Wilfred s

interaction are like with Tvler?

] From my perspective, they tend to be, in a sense,
Harrmon is very active and involved with Tyler, and the visits
tend to be, to my mind, very busy for the child from beginning
to endy constant interaction., I wouwld say Harmon is in the
child’s Tace.

THE COURT: Is what?

A In the child's face almost every minute of the day,

very readily, very heavily directing his attention to the

ntaraction, etcetera.

(<] How does Tyler respond to this™?
[ Well, he loves it. It keeps him real busy.
& Does he keep going for the entire three hours of

the visit?
3 Y.

A] How does he act?

Ve
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A It's a very active, very full three hours, typically.
Gl How does he act at the end of the visits?
(= Typically, the visit is —— well, around 513 or

o afier, Harmon and Tyler talke a baline Harmon will bathe
Tyvler. Then they will come out of the bathroom, relax on the
sofa For a few minutes. It’'s not unusuwal for Tyler to be
gquite zager to reast at that stage and want ito just relax.

Deceasionally, be just wants to cuddle up to his dad. Harmon

will frequently start something going at that point whether it’s

plaving basketball in the living room or pillow fighting on the
sofa, 80 they re back into heavy interaction —— heawvy active
commi tment, etcetera.
Gne of my concerns during the course of

visitation, has been that towards the very last when ther are
very busy playiing in the living room, Tyler is racing around
really getting up steam, Sandy drives up, and Harmcn inzists
that Tyler stop playing just in & moment’'s notice and Jet roads
t0 go. This has frequently resulted in & struggle between T
twe where time atter time, Harmon has literally bhad to put the
child on the floor to gat him into his coat and get him out of
the door. That seems to me rather a backward approash fo
the separation.

) Mow, he describes that kind of pehavior as willful,
didn "t he?

(] Yos, and one may comment to at least on two

e
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inccasions that I recall. Trler was being willful, he was going

jto win.

THE COURT: Tyler is two and a half?
[ TOE -

THE COURT: You’'ve been doing this for 18 moniths?
A Yor.

THE COURT: Iz Tvler potty-trained?

A Uh-hum, ves.

a (By Mg. Dycus) Harmon has taken a strong interest
in that?
A Harmon has taken a strong interest in the potty-

training of the child.

R Okav. Have you had any observation which relate to
medical concerns?

& Harmon and Sandy apparently disagree on the use of the
idnctur'a medications. Tyler is prone to ear infections in has
life. He gets a number nof ear infections that the doctor
typcially medicates him for. Harmon objected to the
mecdication, and on & number of occasions, has simply made the
letatement that he would let Sandy take care of the medicine.
He wouldn‘t bother with that sort of thing.

There wazs one incident where Tyler was undeir
medication. The doctor had requested that he not receive
:dairy products, that he spend the time during the wvisitation

ffull mode. @A treguest was passed on to me by Sandy for Harmon
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o maks sure he didn bt hawvs dadi-y piroducts. The wvisitation as
as active as usual.

In the couwrse oFf tﬁe pick up for one visit. when ihe
chid o owas Lrought out, there were instructions regarding
medication and hig cwerent condition. Harmon made Lhe
stalenent that he refused toc believe, in Jesus name, that the
chilid was sicl. Thazt there was; in his words, too much
illnees. He had the attitude at that bime, that the child was
well.

] To your knowledge, has Harmon ever taken the child
to the doctor during the time that you’'wve been involwved?

L+ Yes, on a couple of occasions, Sandy has had
concerne about Tvler health. @At Lthe beginning of a visit, she
had made an agpoantment which had previously been scheduled
whare she has arranged through me with Harmon Tor a doctor s
wigit to take place during ithe visitation, primarily. I
think from the standpoint that the doctor’'s office i
located close to Harmon's home., isn’t that far from mom’ s home.,
s0 we would to take Tyler to the doctor s.

The most recent indication where Sandy requested thal
we go up north to pick up <=~ I'm sorry, I'm going to have to
pags on that. I don’t remember the pick-up arrangements. bol
Harmon chose not {o do that. He wanted Sandy to talke the
child. He didn’'t want to be bothered with that.

[ Okay., Mow, what is Mr. Wilfred doing to Tvler when
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Tylier goes to Mr. Wilfred's home for a visit?

= I clearly felt in the @arly stages of the vigitation,
Marmon was indoctrinating the child on each and avery visit for
mome wiaeks, Tor longer perhaps than a month, month and a hal<.
When they would arrive or coming up close to the house. Harmon
wold start talking about home. He said. "We're home, Tyrlar.
Thiz is home," and frequently repeated that phrase, words to
that effect a dozen or movre times. &nd I mentioned this to
Sandv. She sort of shrrugged it off and recognized the issues
there. Tyler did seem to have a clear understanding where his
home really was. He khew whete he slept and where all hiz tovs
were, stuff like that. She did recognize that there was a
possibility he was indoclrinating the child.

THE COURT: Do you fTeel there’'s a religious reamson
for the medical issues? In other words, Lthere are religions
that don’'t believe in medication.

[ Insofar as I understand the Fentecostal faith that
Harmon had belonged to up until recently does not practice anv
abstention fTrom medicine.

THE COURT: Okay.

] (By Ms. Dyvcocus) They don’'t abstain. Do they do any
laying on of the hands or healing through the religion in
addition to medical care?

4] Yes, they do. In fact, there was one incident during

a visit where Harmon was teaching Tyler how to lay hands on &

b J'-:

. .
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clall and heal it. PMr. Ciown had gotten burned by the Tire, and
therefore. had a fever, and 1t was requested to Tyler to put
Mis hands on Mr. Clown s foretwad, and ijust as he did, Mr.
Clown had miraculously cooled ovyY.

Gl Have you had - let me start that over. Could yvou
describe Mr. Wilfred 's interactions with vou to the exient that
vou ‘re aware of his interactions with people?

2} Could vou ask that in a slightly different Tashion?

P} Okay. You're not currently doing the visitations,

A Mo. I'm not.
F] &nd why did vou stop doing it?¥
& I stopped doing the visitation supervision about two,

two and a half weeks ago. Harmon and I have had a significanti
number of falirly serious discussions about theology and
Christian religion over the past year. We butt heads on a
munbher of issues. There were a number of points where Harmon
commented about relicion would be one things his behavior would
be to my¥ mind totally opposite of what he’'s actually saying or
what the Christian Taith is prone to helieve.

He’'s been following the teaching of a fellow namned
Kenneth Copeland, a well know television avangelist who is
teaching, among other things, suggests that since God created
us, we are, therefore, children of God which means. thairafore,

we are little Gods inheriting all the power of God.

e
£l
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There's alsc been, in one our most recent discussions,

the whole issues of accountability. The Christian Church

recognizes overall that individual members are accountable to
no one but God, but to associate with other members of the
bodv. and that in case of a dispute on theology where #her@'s
really a gquestion at issue., some real matiter at issue where -
someone ‘s behavior is out of line with what the Christian faith
is, that the parties in conflict, like Harmon and myvselft.
should go to a third party that's hopefully, mutually agreeable
to both of them asz an authority on religious matters, and seek
their counsel.

In the course of one discussion, I pointed out some
gignificant areas of problems in regard to the accountability
of the teachings of Kenneth Copeland to Mr. Wilfred. He was
very unhappy about the whole discussion and kept asking me 1o
be silent. I pursued it, and he repeatedly asked me to be
gilent. I pursued it. I pointed out since we were having a
discussion and since Harmon claimed to be & committed Christisn
and is apparently heavily involved in Chrigtianity in one form
ar another, that the only scriptural out for a disagreement of
this sort was to go to a third party and seek some advice from
a ‘from somebody else. He refused to do that. That got
me interested in checking that out with other Christians or
just to see how best I should proceed in a case like this.

The scriptures are very clear. If you have a

¥
V!
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theological issue with one of your brothers, vou are to addrezs
‘that issue to them cersonally. You are supposed to approach a
third party. If that third party ' = meeting cannot take place
ar the disagreement has not been resolwved, then I would be
required to remove mypself from the siiwalion.

I'm not one to guit easily on a matier like that.
I‘m concerned for Harmon. I'm concerned for niz emotional
well~beina, Tor his psychological well-being, particularly for
is spiritual well-being. 8o I thought it would be & good idea
or me to see it I could get a third party hoping that the
ension from that particular discussion would die downg that he
ould be agresable to discuss matters with somebody else.

I discussed the matter with ey pastor, with Harmon s
pr-paster, Fastor Bagwell, with a representative of tihe
Mavigator s which ie a church ministry, intermnational church
minigtry based out of Colorado Sprinﬁs. I have some
riendships with their different area representatives. I also
dismcussed the matter with a fellow who is an ex-Denver priest,
chaplain and local evangelist. They were prettiy much unanimous
that I should remove myvself from the situation particularly in
iew of the fact that Fastor Ragwell had separated himselt from
Harmon and would not peramit any of his congregation having
nything to do with M. Wilfred.

He was quite e#xplicit.s He spnheltn me fTor perhaps

0 minutes or so telling me of some of the problems they had

|~
>
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pProphecy are to be stoned to death right off the hat, ¢

had together. Harman, for one thing, cast a gquote, propheoy
Against Fastor Bagwell speaking in God s name against the
Fastor suggesting doom and gloam For the FPagtor persohal Lyvy
that he would lose his Eastorate within 30 dave which was
apparently by January lst of 1990,

At the time I spoke with Fastor Bagwell, which was
perhaps a month or so ago, he was #till in charge of his
ol chy and deom and gloom had not fallen on it as it had been
prophesied.

Soripturally, false prophecy i an @xtremsly serious
offense. IF vou e going to speak for God, you have to be
correct, 100 percent Fight, no ifs, ands, or buts, no question
about it.  The sCriptures are aextremely clear on this matter,

In Old Testament times, which Harmon is guite
Familiar with hawving read the OLld and Meow Tastament all 4he
iay throuwgh on a number of uoasions, those who cast fFalze
300
faise prophesiss are an extremnely serious matler.

I kBave mentioned that to Harmon o -at least two
secasions trying to get him to see the fact that he had cast a
rophecy that was not corrFecty called into guestion, hig
inderstanding of God and hig Felationship with Gicxd ,  whiich
larmon believes ig vaEry close and intimate.

e has. you know, Frepeatadly refused To see that, bt

#oa resuallt of these discussions wilth these Four diftferent
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recognized church leaders, I decided that
remove myself from an: furthor i

M&. DYCUS: vour ilatimye

marfead

£ I think it’s worth pﬂintng out that Harmon s
hehavior within
nothing further to do with ndim.e  When I asked
counzel with Harmon and mvself he flat out
wowldn 1t waste two hours of i
stage, Harmon was wneiililing to get aAny a
he could convince me *that Harmon had
that Harmon waws, in fact,
looking at his own attitude & bit more deeply.
agwell would absolutely refuse to waste Any time. would

to permit any of his mambers of his caongregation

‘he conversation not anly did he mention the Talswe
1180 mentioned the problam with Harmon lying and being
ecailful, attempting to split his church, having a
‘@lationship with a woman, I should qualify that, hawvinrg

elationship, a friendship, a business relationship with

2lationghip with mMrF, LR

I thougbt it was auite sigrificant in the O RE

oman whom the church nad, I guess, Gfficially leicled ok,

it was bect Foir ma

Frad,

the Pa%tur Tl

refuzed ance oaid

that Pastor

Il Tlike to heemoan exhibit

iz chuarch has been such Llhat his FPagbar wearnts

L

e

& time on M. Wilfred. At this

requested the counseling,

intarest in making some changes or

ssistances Lhat unless

raefusmn

o do o so.

DR E. .,

-

A

N 4
oman by the name of Phylie lLambert, who was ariginall:s the
ecretary to Harmon Wilfrod and was present, as a metter of

act, at some of the garly visitations, so I have mat the

ot

i
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MS. DYCUS: Youwr Honor, I ve had this document
marked as Exhibit 1~A. I°ve provided a copy to Mr. Wilfred and
to Ms. Edinburg.

G (By Msz. Dycus) Mr. Campbell, couwld you identify that
cotument. please.

A Yes. This is a document you showed me this morning.
It is purported to be a letter from —— eicuse me —— a letter
from Harmon Wilfred to Fastor Tim Bagwell, and it has the
contents of a false prophecy that I mentioned.

& So, it's your understanding that what is written
there is the prophecy that was maae?

A Yes.

K| Thank wou. -

MS. DYCUS: Your Honor, I will not be offering this
at this time. I would offer it either through Fr. Wilfred or
Fastor Hagwell.

MsS. EPINBURG: I have no objection to it at this
time.

MS. DYCUS: Then I‘1l offer it now.

THE COURT: All right. Mr. Wilfred, do you obiect?

(Whereupon, the Respondent gave no verbal response,
nor did he look at the Court when being addressed.)

THE COURT: G.A.L. 1~A will be admitted.

(Whereupon, G.A.LL. Exhibit 1-4 was admitted into

k
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evidence.)

] (By Ms. Dyrcous) PMr. Campbell, I realized throvwah pat
af your testimony, 1 faliled to ask wou how you hapoened to be
ancwering an add at the Danver Seainary”T
=] Much to my ioy and delight, my wite works ithere.

She origqinally came

tthe's been emploved there seven years.

acroszs the request and passed it on to me.

Gl Are vyou & student at the Seminary?

A Yes., I am.

ol What are you studying’?

A I‘m going for another Master s degree, and this one

will be in Mew Testament biblical.

MS. DYCUS: 4lso. Your Honor, I would like to offer
Mr. Campbell as an expert in the New Testament.

M&. EDIMBURG: Mo objection.

THE COURT: Mr. Wilfred, do you obiect?

(Whereupon. the Respondent gave no vearbal respansc.,
nor did he look at the Court when being addressed.)

THE COURT: He’'ll be admitted as an experl.

a (By Fs. Dycus} Thank you. Mr. Campbell. Yo ve
indicated that Mr. Wilfred made prophesies, that he has
received other messages that he faels, at leaszt.
o the Spirits?

) Yes. Apparently I gather from some of hie

zstatements. he has been told to pursue scme of the iegal

are Trouk D!

i
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actions over the past year-as a result of his conversations.
I'd like to mention early in the visitation —--

THE COURT2 He was told to pursue some oT the legal
actions, you mean by God, is that what vou're saying?

A Yes, or by the voicss perceived to be of God.

I think it's worth mentioning that early in the visitation
procedures, perhaps a month ago or twoe months after we beqgar .
somatime last summer, Harmon shared some of his writings what
he called his writings with me; a writing that he. "received
spiritual messages,” that had been given to him. The writings
ere notewarthy from the standpoint, there wazs confuzion of
identity as to who was speaking. It would change from the
irst person to thse Spirit —- to the voice of the spirit, to
the voice of God. I pointed out some of that confusion to
1&1I"MOn »

g a result of me pointing some of the errors in
his thinking about Christianity. particularly in regard to that
issue, he slowly but surely stopped sharing that kind of
aterial to me, stopped opening up to me about his practice of
religion.

Gl (By Me. Dyocus) Mr. Campbell, referring you again +o
Exhibit 1-A, is this representative of the kinds of things that
vouu saw in the writings he showed you'®?

A Yoes, it is, and I think in writing that, I saw the

identity — the confusion was more marked than it is in the

I

|
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prophecy that was submiited.
MS. EDIMEURG: I didn’t understand what vou said.

A I think the writing rhat I saw, the confuzicn of the
identity was even more marked than it was in the dosumen ts
that Susan dust handed to me.

a (By Mg. Dycus) HNow, do vou feel there 15 any ohaneo
that what you're saving is an identity confusior, could hav:z
been & writing style or poor writing ability ar an?ihing Liuveg
thatl?

& Foor writing ability, no. Harmon is a vy
intalligent. competent human being. He writes well. I
belisve he writes prolifically,. so, no. What was the other
part nof your question?

e Whether it would be a writing style?

A It could be, but it so0, it's » poor one From my
standpoint, as an editor and writer, it would be morz to
conTusion for your average reading to follow, and any
consistent reading of it — I mean, what you re writing. you
eed to make it clear where the ideas are coming from. I¥, in
the course of a one—page document, the person writing, and the
pereon speaking changes from Harmon to the Spirit to God, to a
thing in just a matter of sentences, it gets pretty confusing.
& Okay. rMr. Campbell, you have a unique background and
2xpertise both in religion and in counseling. Where does one

raw the line between a very devout religious person and

ﬂ_Bf
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;omeone who has become hyper religious in a peychiatric sense?
(-] It‘s not always an easy line to draw. A point that 1
vave brought up a number of times with Harmon. at least one in
riting to Harmon, has to do partly with the nature of truth.
armon claime the truth is passed on to him directlv. In
essence. that truth can apply. supersede the scriptures from
the Christian standpoint.

There are four basic ways of recognizing truth. One
is scripture, one is the Spirit as it impinges on You. tha
other is personal experience, the wisdom of our cown experience
and history of others, and_the fourth is the witness of other
committed knowledgeable Christians. So scripture, the voice of
God, past experience, good judgment, call it.

MHarmon woh’'t recognize the importance of anyone
else‘s opinion regarding Christian matters. At the peint in
one conversation, we discussad a number of times the issue of
divorce, pursuing lawsuits, pursuing a position of leadership
in the church which Harmon has apparently been doing, and the
scriptures that relate to him. It’s real clear from the
acripture Harmon should not be pursuing a position in the
church. Harmon should not be pursuing & lawsuit.

THE COURT: I'm sorry, I didn’t hear you.

A Should not be pursuing a lawsuit i¥f it's all
avoidable. His position in regard to hisz wife is that he

still recognizes, as the church does, that he and his wife
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iIshould be one.
THE COURT: Has the fact that she wants a dissolution
Iaf marriage creatéd womez of Lthis™

(2] Mzt that I know of.

MS. DYCUS: I think Mr. Campbell has Mr. Wiltred's
religious background.

a (By Ms. Dycus) And you understand it?

A 1 uwnderstand that he was raised Southern Baptist.
From hearsay., I understand that he was kicked out of the
|southern Baptist faith. I understand from Sandy in &
| conversation yesterday or the day before that he told her that
he had been kicked out of the church. His mother apparently
reports otherwise. Harmon’s mother apparently repartis
oltherwise.

& Excuse me, Mr. Campbeli. could you lean forwarid a
l1ittle closer to the microphone.

A Within the past three years, Harmon has been heavily
invalved in Judaism. the Mew fge religion, and Christianityv.
So he'd heavily invested through different times, to ay
knowledge, to three rather significantly difrerent religlons.

THE COURT: You said Judaism, Mew Age. and whal was
the nthet one’?

(4] Angd Christianity.

W] {Ey Ms. Dveus) Mr. Campbell, you indicated that 1t

was hearsar to you that he had been kicked out of the Southein

W0




o WwW 0 ~N oy o AW NN

-

31

‘€aptist church. Is it consistent with what you do know of your

»wn knowledge about him, would that be consistent?

=1 If I understand the guestion correctly, vou're asking
me i, out of my knowledge, I know one way or the other whether
armon was kicked out of the Southern Baptist chuwrch?

@ Mow, sir, you've indicated you don’t know that of
lvour own knowledge. I°m asking, based on what you do know,
would that be consistent? Ia there a'pattern that fits thais™
A Well, in a sense, I have to say, yes, although I'm
‘sure the Southern Haptis:i thing took place when he was a
teenager. He’'s committed to religion. It seems to be fairly
short and intense.

(B Mow, 1in your discussions with Fr. Wilfred, do you
have any sense of whether he would follow these messages he
gets from the Spirit over, for example, a Court order?

A Given the fact that Harmon doesn 't seem to be either
 accountable to anyone but himself, and the voice that speaks o
him and given the conversation with Pastor Bagwell and the
’1etter from Fastor Eagwell to the Respondent in response to a
:subpnena for information, I would say Harmon would do what the
{vuicas told him to do regardless of whether or not that was in
vin%atian of established law.

@ I‘'m not aware of anvone, but Mr. Wilfred is saying
that people are saying he’'s a religious fanatic. Let me askhk

you that question. 1Is he a religious fanaltic?
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A I would say, rses. Trom the standpoint that by

definition, a person iz a Tanatic when he has extremely

critical beliefs either reiigiously or politicallwv, critical
firom the siandpoint where some point is at issue, Harmon is
more than willing to take his own opinion as gospel rather *han
pursuing another opinion from someone else in matters of Faith.
I gather from his wife that both of his previous four arega:n
linto religion hawve been sparked by the presence of a businecss
ipartner. Judaism was one case; New Age was another. He then
became a Christian as a result of a business associate. Each
itime he’s with a business partner, he’'s committed to taking on
a hew religion.

(M I believe you indicated in your testimony earlier
that Mr. Wilfred was manipulative. Could you give the Court
some examiles of that?

& I mean that Harmon is a master at manipulation. HHe
fhas bracged to me, and again I use the word brag carefully:
Lthat he has taught manipulative sales techniques; that ha’s an
expart at manipulative sales techniques.

There was one incident where he was considering
buying an Alpine sterec system for his car. and the salesns:,
pas using a_number of sales technigues on him, and Harmon
ommented on the fact that he Gust loved watching the guy worl.
éa really loved it when people tried that stuff on him. &€t

711, he taught it and trained people in it, and that he was &

.
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master in it himself. He's an 2xtremely controlling person.

1 think he, as well as being manipulative, he
comments that in dealings with & fellow by the name of Leo
Weiss., who was a bankruptcy trusiee in the past, that he was.
I°'11 sarv, sideling up toc the man seeking his advice, asking
guestions of him &z if he were hungry for advice, sicetera,
with the knowledge that Leo would respond to that kind of
response. He had heard through the grapevine that Leo was
approachable that way, and that's the way he was approached.

¥ Can you give the Court any examples of manipulation
with Tyler or Mrs. Wilfred?

A One incident that I thought was kind of snotty, was a
number of months ago, Harmon piled &1l of Sandy’'s possession in
the garage and asked me to ask her to come pick them up. And
among those possessions was a large carton full of documents.
tax records, business receipts, whatever. # week or so later,
HMarmon requested through the Couwrt that those documents be
photocopied and sent to him. That apparently cost Sandy in
excess of $300 photocopying those things. Juwdging from Lthe
comments that the wife had made, this has been a consistenti
and reoccurring process throughout these divorce procasedings,
that he has been keeping the pressure up in that way, and it
had been pretty constant.

That seems consistent with his behavior in my

presence. Harmon likes to win. He does not quit. I°ve seen
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documents that indicated that that was actually one of the
things that attracted Bandy = ram in the first place. ke =1
ot give up. An incident 1 tound somewhat funny and kind of
ciugtrating at the same time was during the early stajes ot
visitation, I wag teking quite a few photographs al Harmon s
request, and Harmon had gotten some developed. He menticned
this to me during the pick up -- on the way to the pick ui o
Tyler, that he had a batch of photographs. He had put ithem
in an album. When we got back to the house, that album was
sitting on the sofa right where I normally sat. I sat down
with my boolks and pushed it aside and proceeded with my work
which was something I wanted to do.

Frobably five or six times during the wisitation,
Harmon stepped into the room and asked me i*t I had lookad at
the photo album yet. It had gotten to the point where I wann '+
particularly eager just because I felt I was being pressurad.
it's & small point. When we sat down to dinner, Harmon ano
Tyler would eat dinner together. I would sit and leap them
company. I wouldn’t eat because I wanted to eat dinner wi<h m:
wiftfe, He mentioned the photo album again. This was probabi.
the eighth or ninth %fime but row.

At the wvery ?nd af the visit when we were sibtting
ogether arocund the coffee table in the living room, he reachs

wer at picked wup the photo album and handed it to me. That

il
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enver .

ilthe visitation of what Bandy must have had to put up with in

In terms of watching Hermon ‘s actions with Tyler, 1

think that’'s doubly apparent, the interaction wasg almost
congtant. The pressure is almost constant. I have made the
comnent to Susan what she thought was relevant in Harmon's

preseance, Tyler has not much of an opportunity to be himself.

Okay. HNow, haz Mr. Wilfred ever made any stltatement
about representing himself in couwrt or being in court?

Harmon loves being in court. He admitted it to me.
said that in the courtroom, he likez the controversy.
bought law books to improve his ability in court. and
made Jdokes. He has made the comment that maybe he

become a lawver. He looks Torward to the controversy.

He likes the battle. I might add those were statements he has

wade directly to me. That’'s not an inference.

Do you have any concerns that Mr. WilfTred could
take Tyler and leave the lfiurisdiction of the Couwrt’?

I think Harmor is capable of that particularly iv

hé's guided by those wvoices in his head which I gather fTrom
lconversations with Harmon, those voices occur to him when he’s
in a trance state in his morning spiritual routine. He has

commented to me he prays more than anybody else in the City of

I belisve that’'s possibly truée.

L
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[ glanced over. He was there. I got busy with my own stuff.

gand & few minutes later, I looked up and he was gone. I walked

ight over to the front of the store and out the door. He was

eacled briskiy for his catr. He was walking right along. He

asn’'t running. He wasn’t poking either. Tyler was kind of
hanging over his shoulder looking backwards. He saw me when I
-ame out the door and apparently said something that kind of
lowed down the exit a little bit. I Jjust proceeded up to the
ar and got in. HNothing was said about the incident.

I mentioned it to Sandy. RHarmon did act a little bit
tncoimnfortable for the rest of the evening. 1 mentioned this 1o
Sandy. She wasn 't concerned that he was going to abscond with
vler. Bhe said it was typ;cal. He was just teasing me,
pusihing me to the limit to see how fTar he could go.

A "r. Campbell, this is perhaps a little bit off of

hat vou were doing most of the time, but there are some

Eerious financial issues in this case. Did you ever hear any

statement by Mr. Wilfred about his financial condition’
A He has plsaded pﬁverty on a couple of occasions., but
ade it clear to me that payving for visitation supervizion was
priority which I was very happy about. He’'s paild money 1o ns
ot some of the expenditures he’'s made during the course of the
isitation.
Again 1711 use the word brag. I hate to lay that at

anyvbody ‘s doorstep. He’'s prone to do that. He has commented
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fthat the cost of his car is $22,000. He's talked to me about
huying new ski gear. He's bought three cords of oak +irewood
:For the Fireplace. There were other things that to me seensd

h<and of inconsistent with a person who was in banbruptoy,

particularly Chapier 7 bankruptcy. His car has a car phoned
It"s in the shop, I would guess duwring recent months for
isitation, has been in the shop perhaps on the average oy

ithree times = month, mostly for fine tuning rather than servioe

pr significant repairs. From my knowledge that I'we had in

ibanmruptcy, they probably wouldn 't issue that. It kind of

struck me Jjust thinking about my own situation.
adgain, if I were in bankruptcocy having a car phone and
paving the lkind of bills tﬁat entailes having my car detailed,
professionally cleaned by somebody else that costs in excess of
7S and having it profesasionally washed and polished every waek
by smaomehody who apparerntly came out to the house. 1 think
there wag & 1team of two guys that came ocut to the house to claan
the house. That would be an unusual expense for me to
aintain.

1] I think, HMr. Camphbell., do wvou have concerns for
ongoing visitation vetween M. Wilfred and Tylevr?

A I do. I mentionaed I have thm§e concerns. Well,
I guess, I've mentioned a number of times, most recently whan
Harmon believed 1that wvisitation should be totally

unsupervised., 1 disagreed. I don’t think he should be in tiw
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resence of a child without adult supervision for a varioeoty ovT

I'm having trouble hearing rou.

THE COURTn Mavbe we ought to take a recess. You ' ve
the stand well ovar an hour.

{Whereupon, & brief recese was taken at 10:56 a.m.)

Ms. EDINRURG: Your Honor, with the Court’s

mermission, we'd like to interrupt Mr. Campbell ‘= testimony.

Bagwell, from the church, is here. I have very Tew

gquestions, and Ms. Dycus has agreed.

'having

@

A

8 » O rr 9 » =

FASTOR HARK EBAGWELL .

fuas called as a witness on testify on behalf of the Petitioner,

firrst been duly sworn, testified as follows:
DIRECT EXAMIMATION:
EDIMBURG:

Would yvou state yvour name, spelling your jast name

or the record.

Marlk, M—-a-r-k, Timothy Bagwell, B-a-g-w-e-l-l.
How should I refer to wvou, Fastor or Reverend?
Fastor or Reverend, I don’t care.

What is your occcupation?

I'm a pastor.

Whera?

Word of Life Outreach Center.

How long have you been a pastor?
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() I've been pastor there f+or the last —— & little
over five yvears. I've been a minister Yo 20.
8] Dkay. Do you revter 1o yvourzelf as a pentecostal

minister?

A That’'s as good a title a=z any.
A} The Word of Life Church is., as I understand it, &

church that is of the pentecostal faith?
A T
ME. EDINBURE: Does the Court want more information
about that, or is the Court familiar with that®?
THE COURT: I'm nol familiar with it, so 1T you
think it’'s part and parcel of my need to know, 9o ahead.
mMS. EDIHHURG=_ It's only in terms of trying to
protect the record as far as the nature of his religiows
fai th.
THE COURT: All right.
0 (kv Ms,. Edinburg) Could you describe briefis
what baliefs the pentecostal church holds?
£ Far the most part,. owr beliefs are very much, I
believe, standard with majority christian evangelicals.
wé believe we are classified as barn again., have had salwahior
experience. We do believe in the haptase of the Holy Spirit
with the evidence of itongues. We believe that God i £Lill
can heal +the sick, and the Lord is still able to perforn

iracles and really function in divine capacity in this day.

T




(7] How laong was Mr. Wilfred a member of vour church?
A Mr. Wilvred attended ouwr church, 1 would sav.

| approximately a year or so, give or take a few months or

| weeks.

el and do you recall that you came to court, I believe
as Mr. Wilfred 's witness in a temporary orders hearing in June
of 1989, before Referee Virginia Ware?

A Yes.

(2] You testified for Mr. Wilfred., and Mr. Hinds
;examined yvouz is that correct?

A That's right.

] And at that hearing, I cross—examined and ask yvou
several guestions about Mr. Wilfred's religious beliefs at
that timey do you recall that?

(2] Yes., I definitely do.

n) It was not a pleasant experience I'm sure. I was
concerned about your stating to the Court at that time +that Mr.
Wilfred’'s beliefs and religious practices were consistent with
vour churchy do you recall that?

A Yes.

Gl and do you now bhelieve that Mr. Wilfred’'s beliets and
practices are still consistent with your church?

& Since that time, Mr. Wilfred has discontinued to
associate with our church.

fl Why is that?
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A Im not — I'm not totally aware of exactly the

~pasons behind it other thaa he stated o me in o letter

that he Telt that tie Lmrﬁ had directed him to not attend Word

a7 Life any more, and 0 his reasons behind 'bhat would only be

n presumption on my part,

& But I was asking you hefore that question about his

beliefs last June when you believed that his beliefs were

consgistent with your church, and why do you belisve those
heliefs are no lenger consistent with your church?

-1 Well, first, I believe that our church teaches wvery
Etrongly that people need to be involved. UWe nesd to be
involved in a church home. They need to have a pastorial
inister that they can counsel and get direction Trom. We hold
to some strong beliefs, that is. the Word of God.

I¥ there areg issues that deal wiih what 1, myselT
congsider a personal direction ofF God., that those issues do
lign with the scripture; that our actions are what I woala
consider to abide by the laws and the statute of the land.

I+'s hard Tor me to say his beliefs are in total direct

conflict as much as I feel about his departure which there war
laome issue that put him into conflict either with myself or

fwhat our church stood for.

G Do vou believe it's possibie for vourselft or members
T wvour church to get communications from God?

o Yes.

e
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Gl - Do you believe that mMr. Wilfred is getting direct
communication from God7?

[ Let me answer that guestion in this way¥. It is
impossible for me to go inside somebody ‘s head or Qo insioe
someone s spirit and say what is going on? But I do believe if
4 person, by inspiration., has God dealing with him personally in
their heart about a particular issue; then I believe there are
some things that should consistently stand.

Mumber one, if someone saysy the Lord dealt with me
to do this, and then down the road dealt with me or spoke to me
to do something else, Ffirst of all, I don’t believe that God is
in conflict with himself. I don't believe, you might say.
that God tells us to go this way and then tells us to go the
complete opposite of what he told us the Tiret time.

The only way I can illustrate that is that a Tew
eeks before. Harmon wrote me a letter, and he said the lLord
poke to me, or the Holy Bpirit dealt with him to leave the
church. And a few weeks before, the Lord spoke to him to
ompletely submit his life and development of his ministry to
y ministry and to our churchy, that we could have help to grow
nd to develop. HNow, what I'm saying in essence with that is
hat a Tew weesks before Bod had directed him to do one thing.
hen & few weeks later, God directs him to do another thing. [

elieve that's in direct conflict with what comes from the
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o all catagories, but there seems to be, in

:térritnriaﬁ, there seems to be conflict with

toward our brother and toward other people.

Hid npt sav.

Lthesa, "Good communiations." that he gets.

which I would say would be scriptural in our

So for me to say, does he or doesn’

This should have been in agreement with what we
jclassify as the Canons of Christianity, in the inspired writton

Word of God in both the 0l1d ang Hew Testament. I could not sav

cer-tain
certain Issues

personal contact

t ne hear from

God, I can’t go into his epirit. Youw know. all I can do is, in

&4 sense, iudge his actiomns to perceive what the Lord said or

& So, tell us about Mr. Wilfred's actions based upon

# Well, I think the Court iz probably more aware thar

fun oF the multiplicity of lawsuits over different things that

bould produce to the Kingdoam bevond that.

pe un ather days, it would go the other way.

to Tind an agreement.

zeam to be suwrrounding this situeation and others.,

The scriptures gives us very strong teachings on
that. Az Christians, what we believe is that it's not a
frotally proper action for one Christian brother to be taking

snother Christian brother to couwrt because of the damages it

Again, I would just zay, ny observations ware Lhat

the communications seemed aligned one day. and then would not

You are sopposed

e}
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! Mow, at the temporary orders hearing, vou testified
sne of the majior concerns at that hearing was visitation.
hould it be supervised or not, and FMr. Wilfred had
communicated to Mrs. Wilfred the day she left the family bhome
that God told him he must take possession of Tyvler. Dn'yau

remember he got that communication?

A Yes.

& He shared with you he had received that
ommunication®

A Yes.

(2 and I remember asking you, do yvou recall that if God

told him to take possession of Tyler. that that would result in
him removing this child from the state or leaving the statey do
ou recall?

=] Yes, I remembar.

& What was your testimony at that time?

A My testimony at that time is that I felt that Me.
ilfred with his commitment to the scripture wouwld be subject
to the principle of abiding by the laws of the land. 1If the
ourt directed him that he could not remove Tyler from a

cértain area of jurisdiction, that I did not feel that he

ounld.
Q Do vou still hold that same belisf?
A I will answer that in this way. In my opinieon, I

feel that Mr. Wilfred has come to a point where there does not
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appear to be anyone that has pastoral or any kind of counseling

linfluence that can help him deciphne at difterent points in

time when he feels God is sayving things to him and when he‘s
Vithha I feel that if he felt strongly that God told him to
jdo something with Tyrler, that, again., if he felt it was the

at the direction of the Lord, I believe his commitment to
what he feels is the direction of the Lord, he would obey that
commitment. That is the only way I can answer it, but for me
{tu say what the man will do, I can’t.

a S0, I understand at this point. ¥ou don‘t believe

his faith in the scriptures or his cummitmant to the church, so
1o speak, would be sufficient to make him a law abiding

itizen, so to speak?

(=] Well, I will put it this way, that ¥ feel that he

FFeels that his life is subiect to a higher authority and beins
subisct to that higher authority; that I believe *hat he woelo
| bey that authority above other avthority.
THE COURT: (et me stop yvou. Your church does noat
melieve that ways: is that correct?

A Mo. I teach our people that God has strictly
aught us to be people that abaide by the laws of Llie land.
hat doesn’t mean that as a church, we agree with every law
khat’s in the land. but it does meun that i+ the ﬁneéd Timit i
%y we zhould obey it even though a4 lot of us don't. &nd on

alor issues, we have to accept that owr nation. our gtatas,

Y
:- -.i.P'-




1 ur country set up certain lawt. If we are Christians., we

2 jabide by that, and that Y believe that God has set things up to
3 here we can be Chrristians and be law abiding citizens

4 flespacially in the United States of America.

5 THE COURT: I'm sorry to interrupt you. I have an

6 femergency phone call.

7 (Whereupon the Couri took a brief recess from

8 [11:25 a.m. to 11531 a.m.)

9 Gt (By Ms. Edinburg) Fastor Bagwell ——

10 A Yes.

11 Q During the time Mr. Wilfred was a member of youpr

12 fchurch, did be make any contributions financially to the

13 {chureh?

14 A Yes .

15 e And do yvou know the amount that he contributed to the
16 fchusrch?

17 A The Court infoarmed me that I was going to be asked

18 fthis. so I wouldn t have to speculate.

19 K] Okay .

20 A In the year of 1989, he donated $4,.849 from the first
21 { or 1989 through the third week of July 178%.

22 P Was one of those checks & %4,000 check in the month
23 lof January?

24 A How much?

25 & Was one check #4,0007
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donation?

4t

Mo, Ma‘am. One check was Tor €£2,000.
In January?
In January.

dasn a smcond check in January for £2,000, the total

donation for the month of January 19897

Mo, PMa“am, it was not.
Do you know what the total was for ‘887

Ho, I — I asked my office when it was told to me

hat this would be asked, but the ‘88 files were put away.

; hey 're easily accessible from my administrator,. but there was

ot any substantial donations in "88.

Does your church ever receive anonymous donations?
There are gifts with no name attached.

Is that vyes?

I suppose that we have.

Pigd vou annouwnce last year, 198%, to the congregation

[that the chuwrch had received 30,000 from an aponymous

Yes, I did. That donation did come in from

r« Wilfred.

How do wvou know that?
I know. I found out who the anonymous donator was.,

Was there any donation that you’'we not traced 1o

Mo. Mr. Wilfred never made a donation of that
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magnitude.

(7] You're sure?
A I'm sure of that. I''m in court. I'm under ocath.
: The Court has received in evidence an exhibit.

MS. EDIMRURG: If I may approach the witness.

i (By Mua. Edinbura) 1°12 show you a copy. It's a

letter written, I belisve, to »ou. Do ‘you remember receiving

that?

[ Tes.

2 And who wrote the letter?

A Mr. Wilfred.

a And what was your response and reaction to this

lettar?

A 1 asked him to leave my office. He hand-delivered

it to me and asked me to read it in his PIresernce.

G Do you believe that these words in the letter are

in fact, these messages that he gats from God? Do yvou

believe thatl this iz a valid communication that he ' s reaceived?

A Well, in the letter, it said, "Unless you, the

Jleadership, turn to me totally and completely and destroy voui
idols of pride and self—inducead sCcriptwral interpretation in
Fder to justify your sin, I shall remove vou from the

eadership over the body within 30 davs.”

This was on the morning of Movember the 3IGth I

ecelved this somewhere within a couple of dawe afier that., ane

3y
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#0, if this thing, this communication was wvalid, I should be
out of leadership in my church in 30 darys. It also said that,
"The entire leadership of the Word of Life =hall see my
Judgment wnflicted upon bhem just a5 I bhave dore upon Thomas
Jaones for his deceitful and wicked deeds.”

Ther he ingtructed me to read the 241th Chaptar oy
Ezelkiel. That was a very very strong prophecy, and concludes
by. "Thus saith the Lord." I have to say under oath that as I
read ity I have not responded 1o what he said, repent on any
isgue or change in your direction within ouwr church or
within our process with scriptural interpretations., and I'm
alive. I'm s8till in leadership, and no onpe on my staff has
received any type of what I would classify as any dudomental
action.

3 Thank »ou.

MS. EDTHBURG: I have no further guestions, Your
Honor.

MS. DYCUS: Youwr Honopr -

THE COURT: I think Mr. Wilfred would o first. oS
I will ask if he wisbhes to inguire of Pastor Bagwell.

MS. EDIMEURG: Your Honor, I djust thinlke the resoeo
should reflect every time the Court addresses Py, Wiltred, he
remains silent. He's not participated for the record.

THE COURT: The record will reflect that.

CROSS-EXAMIMATIOMN
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Y MS. DYCUSa

(B Fastor Bagwell, were yvou subpoenasd to come here
oday’?

£ Yesy Ma"ame. 1 did not want to be involwed in this.

a Did wou have any concerns about testifwing in

this matter?

& Yeah, I'm concerned about testifying. I just -
this thing haz drug on for guite a while, and I just don’t
especially want to be a pingpong ball involved in this for
lack of a better way of saying it.

] Fastor, there’'s a fine line between a person being
ery devoutly religious and a person having a psychiatric
problem?

A Uh—hum.

1 Do you have any —— can you help the Court at all witn
how to draw that line?

(2 I think that being devoutly vreligious, I believe,
comes inte multiple territories. First, ouwr lives become
not just directed by God. orF our lives do not Gust becoms
directed by scriptuwre on how it affects us personally. butl
also in how we can help and how we can love and how we can
encourage and come to the aid and assistance of others.

Christianity, I believe, is a mixture of blessing®.
but itz & mixture of sacrifice., and it’'s a difficult thaing.

hut again, you're dealing with what a person is feeling on the

5l

-$£




inside of them, what they are hearina. I usually draw my
f-onclusions from the overall stability lhat a person manitestis

M. their relationships,. business, personal involwment with

society. I don’t beliesve that Jesus Christ, in o relationuhipe
ith him. makes ws freaks. I believe it makes us andigue. T
thinl. it makes us deal with things differently.

LI

I just thinlk that -~ I'm not a psychistrist. I%wa

Ihad counseling training. I am not & psychiatrist. Ii°s hard.

but I hawve been advised by a pschiatrist that there is a wveiy
evident trait that appeasars at times when people are gmntinnally
troubled, that iz when everyone else is at fault for their
problems. One side of it that wants or what they totally feel
lthey are solely responsible faor everybody s problems that's in
‘their life. They say that's a very telltale sign of some tind
aF ar emotional disorder.

Again. I 'm not a psychiatrist. I have relied on thad
at many different times. I believe when anyone starts bliaming
averyone around themi that every relationghip starts to
ldeteriorate. There's a sign of some: abnormal stress or some
enttional wupheaval.

@ Do you bave an opinion which side of the line Mr.

-IWilfred was on’s

A Let me put it this way. I feel he's on the line.
G Okay. Finally, when we spoke yesterday, you

characterized Mr. Wilfred’'s pattern of communication with God.

————
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Could you tell the Court aboat that?

] Hatrmon, Tor quite sometime., haz kept a diary or a
written account of his things that Sod has dealt with him about
aind mpoie to him about, but whatever God lavs on his heart,

whether scriptural interpretations or business direcltions o so

on and so forth, he alwaye documents this and kept it in more
or iegss of a log. I was not made privy to very much of that.
I just know that everything that he felt God was speaking to
him persconally about the affairs of his life, he put it in
written form, and I know that he has many many —— has
accumulated many many books or notebooks of these
cominunications.

Gl Didn "t you also say that the pattern of his
communications fit his own convenience or were zelf-serving’’
=] My opinion was that, ves. That’'s my opinion.

m] Thank wou.
-THE COURT:  aAnything further, Mz, Edinburg?

FMS. EDIMEBURG: Ma. Your Honor.

THE. COURT: Mr. Wilfred?

{Whereupon, the Respondent gave no verbal response,
or did he look at the Court when being addressed.)

THE COURT: You may step down. Do vou have any
hore withesses you'd like to call out of arder?
M&. EDIMBURG: I have a very brief witness, and

firr. Campbell is prepared to stay all dav.
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THE COURT: All right.
MsS. EDIMBURG: I°d call Fat Bush.

FOT RUSH,

was called as a withess te testify on bhahalf of the Fetitiongr,

having first been duly sworn, testified as Tfollows:y

DIRECT EXAMINMNATION

RY MS. EDIMBURG:

Q

Would vou please state vour name spelling your lagt

nama for thé recard.

A

> ¥ » =2

Company .
G
A

&

Fatricia Bush, B-u—-s—-h.

What i= your occupation?

I'm a real estate developetr.

fAnd how are you curiently employed?

I'm self-emploved by a company named BED Development

Mrs. Bush, do yol know fr. Wilfred?
¥ have met him in the past.

Were vou emploved by a restaurant known as Fapacitos

in the Fromenade Shopping Center?

R

o

A

That's cortect.

That s how you got involved in PMr. Wilfred s case?
That’'s correct.

Why were you involved, what did you do?

I was hired by Chuck Herrera (phonetic) who is thae

prasident of Fapacitos. The reason I was hired is he was noil

L
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obtaining his tenant finish monies from either Harmon Wilfred
or the corporations the FPromenade LTI or the other various
corporations that were brought up to Chuck Herrera during the
course of Fapacitos being finished out.

18} And did you, in fact, investigate for Fapacitos why

M. Herrera did not receive the tenant finish MONey7

A I did.
| Who was he supposed to receive it from?
& It shouwld have been received from the Fromenade or

Harmon as his attorneys so represented.

=] Was Mr. Wilfred, at that time, the maiority managing
partner, so to speak, of the Fromenade, Limited?

A That I don "t know.

Q Okay. Have you, in fact, evidenced that at lgast
on one occasion Mr. Wilfred did not provide Fapacitos with &

tenant finish?™

[+ I did.
Q What was that?
(2] I have documentation of a wire transfer from City

Federal to the Promenade in +the sum of over EF5.000 in 1989,
and I also have the check ledger showing a check cut to KOT
Construction for that tenant finish money. Those monics We e,
in fact, not given, none of it to KCT or the restaurant in the
romenade, but that check, in fact, at a later date. was cashed

for a much smaller amount of a thousand and some odd dollars.

s
Ea 1Y

4 ]
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THE COURT: Was the $73.000 cut for $1,0007

A The ledger supposedly said it was written to KCT foor
the temnant finish, and I believe the evidence will show that that
cheol was later cashed in Movasber of 1989 and writien for a
sum of Jjust a thousand dollars.

7 (By Fls. Edinburg) Let me see if I can help. 1@
going to hand you what’'s been marked as FPetitioner's Exhils
i Can you identify this document?

A Yes. This is a check ledger which I would like to
;prutect the source of this inTormation because 1 have had a
meeting with Leo Weiss, who is the trustee on behalf of the

‘Prnmenade and City Federal attorneve., becausze of some death

| threats not only to me but my client. Euf this check ledger

was documented by my investigation as purporting to be repo-is

to the bankruptcy court as to the checks that were suppossdly

written.
[H] So. that’'s the 73,000 check?
A Check No. 1002 dated 4/4/8%9 was written to KOT Inz.,

| Tfor Fapacitos in the amount of $73,284.485. That check was mewor
| received by the KCT Corporation, and 1 do have with me thei:
completa banking filed: nor did Chuick Herrera orF any other

person of Fapacitos or KCOT receive Lhat tenant finish maney,

l and this dollar Tigure i3 reflected by the exact wire transfuoe

from City Federal to the Promenade.

mMS. EDIMBURG: Your Honor. I would offer
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Fetitioner's Exhibit 1 into svidence.

Mg, DYCUS: N cbiection.

THE COMRT: M. Wilfred?

tWhereupon, Respondent g&v& NG response to the
Court.)

THE EDU§T= Exhibit 1 will be received. M. Wail¥red
does not answer.

(Fetitioner ‘s Exhibit 1 was admitted into avidence.d

MS. EDINEURG: Thank you.

B] {By Ms. Edinburg} =Ms. Push, I °'ve handed »vou what’'s
beern marked as Fetitioner’'s Exhibit 2. Can wou didentify that
document?

i Yesg. It's a check off the First Bank checking
accouwnt, Mo, 1002, dated 451289, 1t was paid to the order of
KCT Int.y in the amounit of just $7,3885.85, not the 75,000,

& And that chedclk shows that it was endoroced by KQT,
doss it not?

# I would have to checlk it. It shows that it was

endoirced, but this check was never received by KCT.

" You ' re sure of that?
(] I can checl the accouwntl number dust quickly, fF woun

] want. I have them.

A Dkay. PHMavbe you can do thata.
= Okay. KCT received on aApril Sth a check for

$7,08&.65, but they did not receive $£73,000.
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:} RQkay. In the amownt of tenant finish was for
iﬁ?E,OOO;
; A That’'s correct.
[ That was $7,300 -~
Fl Eighty wix dollars and sisty five cents.
M5, EDIMGURG: Your Honor, I'd offer Exhibit 2 wni-n

5= the check.

THE COURT: There s another check for £7,271 on ini:

HS. EDIMEURG: I know., It's really a problem.

(B (By Ms. Edinburg) In the course of vour investiga-—
tion., have yvou found monies that were not paid by M. Nil+reﬁ
on behalft of Fromenade to other tenants or Fapacitos?

2] I've besn involwved in the bankruptch procesding ius®
on the Frosenade igsue, and [“ve attended, I believe, all o7
the hoesrings. aAnd he did not list a majority of creditors <.
wall as he did not disclose to City Fedaral all of the rents

that were collected.

o He bging Myr. Wilfred?
2] and FPromenade, correct.
1] and do you have an @stimete of what the amount o

rents that were being collected that were not recorded tatal..
& Ma. Again, il was only a guesstimate becauss in a
dealing with City Federal, I'we learned thalt the luvan had boon

written on two if not three occasions, and I have not, to Lhi-
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date, bmen able to cbtain those loan workouts to Tind out how
much rent showld have been coming in versus how much rent
sihowld have been given to City Federal, but I can say.
post-petion, Harmon and hiz attorness, when they did turn over
all the records to the couwt, did not recoird all the tenants
tnat were currently at the Fromenade at Lhat time.

& Do vou have an estimate based on -~ how many haooes
hava yosd gpent in terms of your time working on this whole
problem on behalf of Fapacitos and City Federal? How many

hours have you estimated that you've heen involved?

A Thousand.
P I'o you have an estimate you can provide o the Court

of what vou think Mr. Wilfred has taken or absconded with or
unaccountezd for?

fie} A5 a structural engineer and having had worked for
the FRI, in Just the department in lender cases, it < in oy
best estimation that couwld be upwards oF two Lo seven miilion
that is unaccountable bacause it was put inteo properiy.

A When you say you based it az a strucltural engipecr,
can you tell the Court briefly why you’'re saving thet?

A Yaour Honor, oy expertise in working with not onl,-

the FBI itself, but just the deparimant, I'm capable of qoang

A

into files of lenders showing that they 've been lent "X" amount

of money on a proiect, and I also know how much it costs to

nuild. éand given 1 °‘ve heen worlking for the Attormey s Generel
]

J——
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ﬂffice in Texas which have led to ingictments oFf lenders., 10
$1till currently working w.th the Jdusntice Departament on variou-
maseS, and hope to pursde an sotive cairoor in tihat.,

Ma. EDIMBURG: 3 hawve nothing furthor oF Ms. Bush.

THIZ COURT: My, Wilvred, do you wish to cross-
EXmlriR?

{Whereupnn, tha Responuent did pot respond. o S
he look &t the Lourt wher Deing addressed. )

M&. DYCUS: 1 bhave no questionz, Your Honor.

THE COURETY You may #tep down. Thank youw.

MS. EDInM=UNG: Should we reswme with Mr. Lampbell?
I'in guing to ask one of my witnesses it he can come back this
aftarncon.

Wheraupon, Mr. Dave Campball resumed the wito.oes

THE COWRT2  Me. Campbell, vou're sbill andes meath .
DIRECT EXAMIMATION (Continuzd s

2 MG, DYCUZS:

| M Campbell, in all vouwr observationg of

M- . wilfrad,-is there any pattern that you ' re concerned -oo.

in terms of future wvigitation with Trler?

- I have a lot of concerns about viedtation, Jux?

briefly, given my personal experisnce of M. Wil fred, the

weling of peresscution that he’'s discussad, he has ar

wranivenesss the fact that he's lied 4o me on A Dnlple -+

n
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accasions, I‘ve been in his presence when he's lied to other

Iheople, the spiritual condition is what I perceive to be

ranic behavior and a strong need to have contirol over people s

Ihenavior, hints of suppressed rage that I see in his discipline

'-f the childs: his lack of emctional support or strucstures

fewling of omnipotence; his difficulty to maintain

churchs relationship with his business partners, considering
is poor understanding of cause and effect in his relationship
ith Tylersg lack of recognition on his part that he frequently
s&2ls up situwations in which Tyler will rebel and has to punish
vler for rebelling: the fact that he’'s emotionally
anipulativey seems to be vindictive in his pursuit of his
ifey the fact he lacks insight - significantly lacks insidht
in the course of discussing problems, many of the things I
have mentioned, to me, with Harmon, I 've discussed - 1" we
entioned to him and suggested to him the problems. I 've
Hizcussed the whole issue of false prophecy and the laws, hbis
ttitude toward Sandy. atcetera.

I've suggested to him these problems amd thess
actorg in his life, and he has repeatedly failetl té admi b <

-ecognize any problems. He has told me outright, "T'm

Freligious. I'm religious. I see no problem. I have no

problem.” That has been the typical attituwde on his part: his

*ailura, downright absolute refusal to recognize that there i
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anything in his behavisy or in his attitude that is potenfial.y
tiroublesome.

There's bean a4 cvertain uwnwillinaness to face realiltiy.
for wrampls. he Floemly believes that his wefe bas pursaing or
iaint;ininq the supervised visitalion to punisn mimg Lhatl she
rowld stop that at any time: that she had the free will 1
release him “rom superviged visitation. I told him in 0w
conversation, I did not think that was correct.

Following that visit, I called the Guardian ad
dtem’'s office to check that out. She said to me very
gfinitely that Mrs. Wilfred could not drop supervised
wisitationg that at this stage, that was not in her power. I
ent back to Harmon and told him that. He Jjust prettiy much
refused to believe it, which I found pretty amazing.

There’'s heen a point in time where Harmon has s
né on no uncertain terms. be Teels he's being persecuted or

crucified as if he were a raligiouw martyr. I tried to poin™

persesution and legal prosecution, and I didn 't ses any
evidence of him being versecutsd or crucitied. And again,
there was an unusual failure in Harmon to see or acknowlodhs
recognize the reality of the situation.

Most of thess feelings of persecution and lying and
identity confusion, I 've discussed with bhim to one ﬂ@qréa 15

ancther over the course of the past year. And it’s come ujy in

out to him there was a signhigicant cifference batween reliciou:




| other converstaions where I°'ve suggested on at least two
occasions, "Harmon, you might want to consider getting some

| counseling, some psychological ecounseling," and he said he

| raally has no problem. He sees no divTiculties.

Harmon is friendly. He’'s congenial overall. 1°d
have to say we got along. He’'s extremely oulgoing,
particularly when it s in hié interest. I think basically.

he can be a good buman being if he turns his en2rgy in thatl

at the moment.

I think one of the things to me, the strongest

him, specifically that might be evident to him the Tact that
his prophecy proved to be false, that might be evident therw
was some sort of prablem. He flat out refused to acceplt tha

THE COURT: We 're going to have Lo guit. I haew
]met to a meeting and it's noon. We’'ll reconvene this malier
Fat 2 o'elochk.

{Whereupon, a lunch recess as taken at 12 p.m.)

THE COURT: We 're back on the record with WilFred.
Fls. Dycus, you can recalli David Campbell.

{Whereupon, Mr. David Campbell resumed the witness

THE COURT: You're &till under oath, sir.

DIRECT EXAMIMATION (Continued)

| direction. He dows not seem to have an interest in doing that

evidence of a problem, is the false prophecy. f mentioned tﬁ

t.

L)
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Y MS. DYCUS:

arid Twler, ard one of these was a

ol describe that for the Court,

ith a 1% vear old.

THE COURT: Sar, do you

vely exasparating in their behavi

alwave been perfectly acceptable.

rage that zeems to have been behi

coasions, but it caught my atten

support structure. Would wou ces
please.
| As far as I can tell, I°

that. He haz no close friencds or

: Mr. Wilfrad. when whe levt off,

b 1 B

£,
-ty

had listed some

2f vowr concerns about continuing visitation with Mir. WilTed

it of supressed rage. Gould

if woin wolild.

iarmon get real worked up on a couple of occasions.

hawve children?

(] Fvler’

I 've not

A It in the course of disciplining Twvler. T

W REE

Tihe

intensity seemns to be far greater than the situwation dealing

& I'm sorvry?
THE COURT: o oyou have children?
A Unfortunately., no. - I recognize that they can be

% gdiscipling has

e

wearboard in any way eilther verbal or physicsl.

sanne oF s much —— whatever yvou'd like to call

anxt

Eut

it --

nd LYt on oa couple oF

tiona

Q You also mentioned lach ofF emotional

cribe thal more

wai. 3 10" .
Tala L

m ot in position Lo

contacte,

Thes

WA

Feing
thera s o

AN,

ar enoatior.al

detarnming

that I 7.

wewst Lhere., there's just been minimal contacl with other pooplo
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thetr than that of hig business associates., two successive
spcretaries, and some casual acguaintenances with other family
nd an occasional phone call.

THE COURT: Where are his parents?

A I believe they 're in Ohio, but I'm not sure of that.
That concerns me. I hate o see a guy who is having sone
'iqnificént emctional problems without any kind of support
structure. He’'s been cut off by fellow Christians, his churcha,
¥y his family, and by his wifejy apparently by numercous businegss
ssociates, and it seems he's becoming very isolated.

A (By fMs. Dycus) Mr. GCampbell., you also recommended
efore lunch that there be continued supervised visitation by an
dult. Does that -— can that be any adult, or does the adult
eed some qualificalions?

) I would be concerned if il were — if the supei-visad
igits wepre supervised by anvbody other than a professional
in some relatively secured surrounding given the fact that
armon ‘s behavior is somewhatl unpredictable at times. There's
a hinl of rage.

(M Now, had vou had an opportunity to meset wilh M.
ilfred just a few times. do you think you would have sewn &l
of the things you’'ve testified about today®
A Mo, I don’t, because Harmon, on the surface, iz
ey nice numan being. He comes across very credible. He's

ery intelligent. very competent. very well-spoken. He goes
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out of his way to be voery good natured. I said it before, and

I"11 say it again, he has = poteaniial for bocoming an extremels
nice human being., but the potantial 21s there, 1 think, 1L 'm
wmandaned to say, it's not actuwalized, not activelw.

& Mr. Campbell, vou ve expressed a numbar of opinlons
today. Do you hold all of the aopinions that you'ved exprsssed
to a reasonable degree of professional certainty in vour ares

lnf exiperltise?

£ Tes .
£l One fTinal area, I subrnomnasd you here today, did
I not?
A Yes, wvou did.
G Was there any agreement concerned pavment for vour

expert testimony?
i No, there wag not.
[H] Wouwld you like the Court to consider snlaring an

lorder to compensate you for your time?

4 That would be pleasant, ves.
a What do yvou feel iz a reasonable hourly rate’
A In the past. I 've charged $35 an houwr for private

[:nunseling. I currently charge %25 for editing and freeg
language writing. I was thinking 30 would be reasonab:le.

Q and can you tell the Judgs exactly how long
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e I'd say approximately 19 hours.
L8] I'm sorry™
A Approximately 1% hours.

S, DYCUS: . T hsve nothing further, Your Honor.
THE COURT: rs. Edinburg?
Mg, EOIMBURG: Thank you.

CROSS~-EXAMIMAT I0M

EY MG. EDIMBUREG:

Gl Mr. Campbell, when was the Tirst time that you and
I met?

# Yeglerday.

(3 Did I ever spealk with you on the phone or prepare

yvour examination in any way in this case?

A Mo, »ou did not.

[ You’'re not hired by Frs., Wilfred: is that correct™
= That s corract. 1 was hired by Harmon.

8] Okay. Let me aslz vyou, first of all, what is your

impression regarding Mres. Wilfred's fitness as a mother witkh

Tyl gne'?

A I'd say she s extremsly fTit to be a mother.
u] Have you in any observations, in any of the visita-

tions or in any communication with her, found her to be, in
any wayv, detrimental to Trler’'s best interest?
(& Mo, not in the slighest, not even any hint.

£ I'm sorery?




A Mot even any hint of it.

(M} Has Mr., Wilired told wou Mes. Wilfresd tad horeirds

parenting skills, and ihat’'s @by he feels be haz e DIrocesd
with his cugtody battle?
e 1l don 't clearly recall anvithing.
i@ Hae he explained to you that he feelg he must
conilinue this custody battle, ‘bring Tyler home., =0 to -speak, a0
he calls it?

A I don‘t recall that he said anything specifically

along those lines one way or the other.

A Has he ever said he believes iT he’'s awarded custody

of Tylar, that Sandy will return, and they will agsin be a

family?
] He hasn’t said anything to that effect.
k! Do vou belisve that that may be some of his

motivations™?

% I think it would be conjectural.

n] Did he ever tell you that he was told by God 1hat

he was t9 take possession of Tyler last February, the day Mes

A Mo, not specifically.
Q What did he tell »ou?
A I don’t rememnber any gxact wording. 1t was alons Lo

iines that the veoices, the Spirit had told him that he wold

{ have custody of his son. He was going to get custody OF
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Trler.

Gt Had he ever told you he 11 £top &t nothing until
Tyvler i= with him?

o] I ve heard that by hesarsay. I have nolt hear-d it

directlya.

8} You have -
] I have not heard it directlyv, no.
& I'd like to spend a litile bit of time talking

about this photographing in the baihroom from M. Wilfred.
Mr. Wilfred and Tyler take baths together: is thatlt right?

A That was true in the first few months of
vigitation, ves.

@ Was Mr. Wilfred dressed? Did he have any bathing
suit on, or was he naked?

A He was wearing a swimming suit —-— excuss me,

gwimming trunks on for my benefii, T believe.

Q For your benefit. Had wou noat -

A Which I thought was —

&l --- been thersa --

& —= which I thought was polite.

1] Had you not been present, he probably would not have

had swimming trunks. Did you thinl this was unusual or strange
taking bathe with his son?
A Mo, I did not..

(] Mow, how fregquently were these baths?
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A Every visit. I pather that privilege waz requested

v him of Sandy.

Gl Do you think that this behavior seemed unusual or

inapprapriate to yvou?

] Unusual, yves. Mozt of the guvs I know would not
2 at all interest in giving a kid a bath.

A Even if they were not clean?

A I thought it wae a bit wnusual to want to have soms
+ ‘the photographs taken.

7] MNow, you also mentioned, I believe on —--

THE COURTz All the photographs were of them

athing™

A Mo, by no means. I took gquite a few pictures at

Harmon ‘s reguest particularly during the sarly portion of

utr yvear-long stint of visitation, and they would hawe been -~

ide wvariety of circumstances.

G You mentioned that Tyler is potty trained?
=] Yoo .
3 and Harmon had wiuswal interest in that. Would vou

laborate. please.
A Again, most of the guys I know would tend to oleer

lear of that and handle it with minimal interest. Harmon has

sked me to ask Sandy there was anything in particular he oouia

to in regard to that, IFf I recall correctly, it had to 2

ith whether he needed to be molded an any particular male
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bahavior for Tyler s @ducation, strcetera.

2] Have you ever heard him refer to Typler's penis as
binky?

A Mo, I haven ' t.

cl In terms of the Mr. Clown incident, I'm not 100

percent clear. I understand that Pr. Tlown is this big tor

that Harmon had bought Trlers is that right?

A fr. Clown is a large stuffed clown doll.
] Is this something that Harmon bought Ty ler?
A Yes, and it‘'s a tov. Foir a number of months,

it was a particular favorite of Tyler's and they plarved with
F« Clown quite a lot.
P ] gnd the tovy was near the fire, and the toy got

at, is that what happened?

-] Yes.
Gl Yhat did Harmon tell Tyvler to da?
A Harmon asked Tvler to place his hand on the doll "=

orehead and speak the word of Jesus, and the doll would be
ealisd.

Q And did Tyler do that?

A I don‘t know. I waz arcund the corner ouvt of sight
t the time.

(K] Were there ever any instances where Harmon would
putt Tyler ‘s dinner in front of him and not allow Tyler to eat

wi'til he had prared?
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A That concerned me.

(¥} S5o the answer iz, raz. just to be zlear?

(4] I need tio ssplain :ust a livtie Bit.

i My .

A The way the situation would generally cocour,

Harmon would prepars the dinner and place the Tood in front

request somone 18 monthe old.

a Eirghteen months, that's right at the age -~
A TYes, very early on i visitation. TYypicaliv,

kind of went on with his eating.

& what was M. Wilfred = reaction when Tyler did
not pray?

& He would go ahead and say grace and just drop o

lssue generally with no conflict.
Trler did not do as he said”
| command and Tyler did not obey?

o Yes, but again, not in such & fashion that his

hehavior was owtrageous or abusive.

eating, and Harmon would come over and sit down and =zl §yier

| Trler would, in the early stages. would go along with it. He

& Could »ou see Mr. Wilfred getting more agitatos ¢

A In regards to the aracue. no.
18] How about in other oircunstances, if e gave Tyler

to stop eating., 10 say grace. That seemed to be a bit much to

a

of Tyler, got Trler oriented to & direction. Tyler would ztaes
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G} When you confronted Mr. Wilfred about some of your
observations about & month o two ago, he stated to you that he
was religiousg. . He had no ability to understand what he was
doing. what the effect of his behavior was. Did he ever say
anything like., “"You‘'re covered in the blood of the lamb?" Do
you recall that?

A Mot offhand, I don’t. It wouldn 't be unusual given.his
understanding of the his theology. It wouldn’'t be an
outrageous statement. I don’t recall him using that particular
phrase directly.

a2 What about a statement, "Jesus takes all of his
sins?"

A He said words to that effect., yes.

@ What did that mean®

[ Well, to Harmon, as he has said to me, it means
he is totally righteous. He is fres of any staing for hiw
misbehavior, etcetera.

[H] Were you aware Tvler was having some pretty
significant nightmares during the period of time afier the
vigitation?

(2] Yeg, I was. There was a period of tine where he
had apparently woke. There had been —— I'm furgettiqg what
the issue was that sparked the tension between Harmon and
Tyler, but there was a period where Harmon had to enforce sons

fairly strong discipline. It was not a situation, as I recall.

- o
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that was outrageous in any way. and the disciple was djustafrend,

l a5 I recall, but I heard from Sendy later thalt Trler woke up

that night having significant nightmarec, cryinga Moy moe .
dsddv. Hz more, daddy. bSo mora. daddy.’
I‘'ve been in Tyler‘s presence on & number of

mccasions at the pickup with the visitation or where he has -

| W:zre his mom has been getting bim raady at the day care

canter, and he said. "Moo, daddy, take toy. Ho more, dadtty
Stay with mommy." That sort of think has happened both at

the day vare, and it’'s happened more freguently at Sandy’'s house.

G Okay .

& He dust doesn 't want to go.

2] He didn 't want to go?

A Me Jidn't want to Qo

[P Let me ask you this guestion. Do you believe it

appropriate to continue to force a mhile to wvisit wiih sobeaans
whis is so intense with him and so overbearing. S0 to spaak.
over controlling or intensive to a child’s needs. do rou

>

beliewve that continuwed visitation is in Tyler’'s best interesi:

A That's a hard one to call. I see a lot of factors

both ways. If it wers my child. I have the power af toe

zituation I wouldn 't want it <o odcur.

R You would nol?
# M.

[ Do wvou think, given your expertise in a variety or
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cifferent areas that the behavior that you’'ve described todav

;abnut Harmon 's relationship with Tyler. that Trler’'s endtional

devalnpmant-cuuld be significantly impaired by continued
visltation?

A Entirely possible, yes. I can readily see a stage
where as & result of Harmon being so much in control over

situations in covert ways, there would come.a time sooner

| rather than later where there was a significant blowup between
| Tyler and Harmon. Tyler is a fairly strong-willed child and

| has a mind of his own, I can certainly imagine a scenario in his

teen years where he would dust say, "Mo, way." which he’'s
already doing.

n] He ‘s already saying. "Mo." What about Tyler’s
physical health, what about if Harmon lost control of some of
thig suppressed rage, do you think that Tvler could be
ph¥sically endangered?

A Certainly it‘'s conceivable. But againe, I've seen no
evidence of that. He has. certainly not abused the child in my
presence. There was that hint of rage in my presence.

Q Do you believe, based again upon your underetanding
of Mr. Wilfred, the scriptures and his religious belief, iT he
got a message Trom God or whomever he gets messages from, Lo
take Tyer, he would do that? -

) I bellieve if the wvoices told him to take Tyler.

he would do hiz best.
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G are you familiar with a woman named Phylis Lamberl?

A Yes.

o] and was she nresent ol the @arlier wviadwstions lask
waarT

i Yes, on a nunmber of oczasions, I gather. BN Wi
employed then as Mr. Wilfred’'z secrelary.

G Would Frs. iambori send food home with vow i

bring Tood for Tyler to sat?

& Yes, botii.
(] Was there anything unusual about that or concerning?
fi I thought it was unusual she was bringing me fond

betore she even met wme. My wife and I have, when 1 discussed
the scenaric of her giving me food. just kind of looked at one
another and immeciately poured the bottle of beveraqe Conan Rl
sink. Neirthsr my wife consider ourselves parancid.

G Weres wou aware that Mrs. Lambert has told anoiberr
witrmess, who will testify hsre today, she almost poisoned leg:r
awn childeran?

“ IT've heard that. I believe it was after of
these earlier incidents that ¥ mentioned. Food zeens o e oa
big issue in those earlier months. What was curdous 1o M beack
why Phylis would bring giftts of Food, hanging arouwnd e
food, pressing food on me.

YHE COURTE What kind of food®

A Moddle dishes. a bottle of Sherry that she broaght

[l o )
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down from the mountains at various times. It alwavs sesmed 1o
e a big deal. I told them At the Baginning that I wouldn i
@at dinner with bhim. I praferred Lo 2at my maals at home with
my wiTe. Meal time is important to ws. He continued to press
the issue. He would bring it up perhaps two or thres times out
of politeness, but it went for weeks which was constant prasuue
on me to it down and eat with him.
I went through a period where Harmon became mifiad

a lpt. I was pressed to take muffins home since I wouldn 't @at
them on the spot.

[n {By Fis. Edinburg) Were you ever aware that Tvler
got sick after some of the viﬂits, physically sick?

A There was one incident of that, but az I recall,
Sandy and I both kind of feltl that would hard to relate it.

5] Wat there ever an incident where visitation had
to be cancelled, and Mr. Wilfred indicated to vou that he was
s0 entaged that he put & hole in the wall?

A It just could have been in a manner of speaking.
He mentioned that he had been so0 angered by a wvisit that
Sandy had cancelled, that I shouldn't be suprised the nexti time

I came over that he had kicked some holes in the wall.

5] Did yvou ever see hales in the wall?
(o] Mo, I didn"t. I assume that was just a figure of
speath.

Q Pir. Wil¥red has maintained literally that Sandy




! stripped the house and took averything when she moved out
| February 28th. When you were first in the home, I believe it
| was in June?

A Yés, that's correct.

7] Would you gay that this was a barven home that wWas
stripped with nothing for Mr. Wilfred to sleep on o have any
furniture?

(] Mo, it was not stripped. The living room wasn =
empty. All the other rooms on the ground floor seenad to have
plenty of furniture. The bediracm was certainly adequately
supplied. As far as the liwving room and kitchen, of course.

T have no way of knowing how much furniture they nad before the

T
R

aow o
o

separation. ) X

G There was & family room full of furniture, and the
a living room full of Furniture?

A Yes. ' o]

MS. EDIMNEURG: HMay I have jus{ a moment? Your
Honowr., I have nothing further.

THE COURT: Mr. Wilfred, it’s now your Turn Lo
cross—examine this witness. {(Fause) I take it Trromy o
silence, you do not wizh to cross—-examing the witnemz.

({Whereupan, Mr. Wilfred gave oo varbal Fasponss. oo
clid he look at the Court when being addresseod. )

THE COURT: PMs. Dyous?

mg . DYCUE: Your Honor, I just have a cruple Ay




banlkruptcy and yet was detailing his awtomobile, having nas

el

2 fcar cleaned weekly. Was there a dinner where he took

3 {someeone to the Chateéaw Frrenees in 2 limousines?

4 & One kime, I ' Lware when he toolk lhe tesnagasd

5 dauvghter of hizs secretary Lo dinner.

6 8] To dinner in & limousine™

7 A Yes.

8 i Did he brag 1¢ yvou about this?

g £ Yes.

10 1 He has a privatle gardener that does landscaping
11 jand works around the house?

12 (=1 Yes., I upderstood that he has his lawn ragularly
13 fmaintaineg by a professicnal as well.

14 Q Thank you. Would he also buy Tyler sxpansive s
15 fland other things?

16 (2 Mot a large number of toys, but the btovs ha L
17 [rought, he made a point to make sure they were in top guald
18 MS. EDIMBURG: I bave nothing else. Thanls o
19 THE COURT: anything fuufrther?

20 MsS. DYCUS: 7§ have nothing further

21 THE COURT: You may step down. YTou may e exsous.o.
22 [Ms. Edinburg?

23 FIS. EDINEURCG: Your Honor, I°d call Wayhe dravis
24 Yt the =mtand. please.

25 WATME CRAVIN,

-
‘-\.“ )
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was called as a witness on behalf of the Fetitioner, having
Tirst been duly sworn, testified as follows:
DIRECT EXAMIMATION
Y mS. EDIMBURG:
G Would vou please state your name and spell vour last

name Tor the record, please,

& It's Wayne Cravin, C~r—-a-v-i-n.

¥ What is your occupation?

[ I'm a real estate broker.

2 How long have you been so employed?
A Approximately 18 vears.

8] And do you know Mr. Wilfred?

A How do I know him?

| Do yvou know him?

A Yes, I do.

= How are wvou familiar with him?

A I was aasuciat;d with him for approximately ten
months, I guess the better part of ‘8%.

Q And what was the entity that you worked with him
in?

A I was the corporate broker, and he was a licensed
associate. It was involved in lesasing & shopping center
known as the Fromenade and Regatta.

B} Was it the Westmarc?

a3 That’'s correct.

a1




Q W O ~N o o A& W N -

—l

11

A That’'s the entity that the two of you worlked

! together?
A That's correct.
(] Were you partners in that?
A No, not really. I strictly did my own brokers

| transactions, and he needed a broker in order to maintain a

marketing relationship with City Federal.

@ Were you aware that Mr. and Mrs. Wilfred had
separated in early 17897

A Yes, I was.

& What did Mr. Wilfred tell you about Sandy in terms
of paving her for child support ar alimony when she first
left?

4] I initially was informed that they hat separated
which was following a trip to Las Vegas. That was towards
the end of March, and it was after that, he indicated that
Sandy had moved out, and he did indicate to me she was dating
other people, and that he had her investigated —— by having ner
investigated, and that it was later that he mentioned that he

was — that he was taking very good care of her as Tar as child

| Was this before June 15th?
A I'm sure it was, ves.
id Dkay. What happened when vou decided to move
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% Well, what precipitated that was the situation
in the office became sort of intolerable. I found that I was
mpending less and less time around. There were things going
on, behind closed door activites. I had responsibility to oy
wie and five children. I was concerned about what may be
happening, and then over a weekend, I can’t recall the dats,
but over a weekend, Harmon chose to move the office out of the
office building that we were in and which was a financial
plaza, over to the éhnpping center. and that was literally
over a Friday and Saturday move.

What concerned me is that Harmon had purchased or ——
excuse me, intered into a lease contract under my bhirokerage as
a salesman working for-me essentially collecting comnissions
that I had, he did not particpate in whatsocever. I felt thest

as a broker, I wag exposed with guite a bit of liability.

At that point., I had to make some other arrangemenis

pmutside listing. and the property I was dealing in under the
corporate name of Westmarc as the broker, and as president of
that coporation, I was responsible to the other participant:s
that were involved in the corporation.

They agreed to turn their interest over to me and
allow me to make whatever decisions I had to, which is what 7
did. I mnv;d out of the office and moved my broker’'s licenso

and operated independently.

P Do you know how much money Mr. Wilfred would hawve

-
-

-
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lease. and T think that was sixtean or eightaEp thowsand .

& Which iease?

A Thal was the lease on the office which was in the
ifinancial plaza building.

2] Mow, aftter they separated?

A You know, I don "t know when these_funds were
generated, so it could have been, I°'m not really sure when

| those monies were Tunded.

A rid Sandy Wilfred ever receive any money Trom a
lease?
A Mo, She never received any compensation from me

as a broker. ITf she did at any time under Westmarc, it had
be when Harmon was involved.

G Was Mrs. Wilfred a signer on the account for
Wes tmarc?

& Na, she was not. I was the only one.

] And were you and Mre. Wilfred in regular cootact

after June 27, 19897

(] Mo. We haven 't been since actually ---
=] You were subpoenaed to testify here today?
A That's correct.

@ Has Mr. Wilfred sued you'

A Under the only transaction that I was aware was that

g

gt




A You know, I 'm nat sure whethar I was in the suit or

ol

2 inut. I had asked to give testimony in reference to a
3 ‘transa:tinn. I assume that I was. Let's see, I heard from two
4 fcifferent people tﬁat I was being pursued by My. Wilfred or his
"5 lattnrney, and I wag asked to give testimony. I called mMr.
6 || Rosania {(phonetic). I agreed to meet with him on a given date
7 |and provide testimony giving the separation of Westmarc.
8 & Are you aware there was a lawsuit where Mr. Wilfred
9 fwas suing you and Westmarc Brokers?
10 | [ You know, I just learned about this —— found out
11 [[that s what it was. I don’t know, i thought I was giving
12 || testmony. I had thought it had to do with the bankruptcy, and
13 f|then Mr. Wilfred had taken it on himself to serve for craditur%
14 || that he felt owed money to the bankruptcy court which I thought
15 fthat a little funny. I agreed to go ahead and answer any
16 ouestions which is what I did.
17 | @A You had a deposition taken®?
18 A Uh—hum.
19 Q With . Rosania?
20 A In the presence of Mr. Wilfred.
21 @ Did Mr. Wilfred learn anyth£ng, or was it mostly
22 lIharassment?
23 A I really don't know. I agreed-tn go ahesad and
24 lspend some of my time answering the questions which I did. I
25 jlasked him at the meeting if all of this was accomplishing
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questions from cross.
REDIRECT EXAMIMATION
BY MS. DYCLUS:

1l My . Campbell, you sort of acted as an intermediary
between Mr. and Mrs. Wilfred in arranging the visit times and
that sort of thing., did you not?

A That's true, YeG.

G In yvour contact with Mrs. Wil¥red, did you ever
hear her saving anything or see any behavior at all which could
be interpreted as being her using the child for leverage
against Mr. Wilfred?

A Mot in the slightest, no.

n] Do vou feel that she had Tyler's best interest as
e first concern?

3 I really do. She has been more than willing to
adiwst visite for Harmon s scheduie. She was willing to let
him increase visits exrlier. In the visitation procsss. she
has been quite considerate about the whole arrangement.

MG, DYCUS: I have nothing further.
MS. EDINBURG: I have twuo jusi wvery brief.
SECROSS-FXAMIMATION
QT M3S. EDINBURG:

=] Mr. Campbhell. I neglected to asbk you this. You've

mentioned in direct, you thought this was a man. who at sne

point was saving this was a poverty situation. He filed

Facy
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‘anything for him, and he said that he thought it was going to.

So, I don’t know, but that was the end of it. I had to talk to

his attorney.

4] How does a commercial real estate broker get paid?

How does that work financially?
A It depends on the transactions, office leases, that

" e
[

he will receive up to usually anywhere from the gross basis o

:the lease itself or on a square foot basis. It could be as

‘high as $3 a foot on an office space leame. The retail would

normally be a dollar and a half a foot on leased space.
=] S0 you get a commission based on the size of the_
space you lease?

£ Lbh--hum .«

Q What was an average amount of commisszion for you™

A Commission. ten thousand would be a reasonable
transaction.

(] Where ymu'rg writing a lease?

A Uh~hum

@ Was Mr. WilTred & capable real estate salesman in

that area?

A I have heard that he was capable. I've heard of some

_ substantial transaction that may put him in a position to getl

involved in ownership in some shopping centers, marketing
endeavors, what his commissioned earnings are during this

marketing period of time which would put him in a position
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‘financially to branch out and get into some deveiupment,

Gl When you say signiticant, what is that?

A He told me a quartser of a million dollars
vomtission on one given transaction. I could be wrong. He

told me it was unit capability.

] On one transaction, he could make $3250,0007
A He made a gquarter of a million dollavrs.
= Mow long does it normally take to close a

commetrcial real estate lease?

A It can vary. 0On the average transaction, say
two thousand fToot space oy five thousand foot space, let’'s
say &0 to 90 days would be normal.

IT it was a larger base, quarter to a million
clollar range, six months to a vear, but the shorter
transactions, one that generates ten to twenty to thirty
thousand dollars can be accomplished in 20 days.

& Do vou believe Mr. Wilfred has the ability and
with wherewithal and the skills to work with leasing clients
during a short term period?

(=] Definitely, I 'm sure.

THE COURT: What’'s the market now?

A It’s picking up. It‘'s a little bit better. If you

dori‘t have time in the business and have business contacts,

i then I°'m sure it would he difficult to anyvone new getting into

the field, but the markel is picking up. The retail activity

gz
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iz solid for office space, and as I undergtand it. ilt°s been
ansistent, but it hasn’'t turned arouwnd 100 percent.

& (By Ms. Edinburg) Has PMr. Wilfred eveF told vou
hat he was going to sue anvone?

& Yeahs I forget some of the people’s namez. There
as one, Laura Helker (phonetic). He indicated he was going to
sue her for divulging some information to Bandy. There was an
ccountant that he mentioned he was going to sue, and I really
an 't recall who else.

1 Mr. Cravin. I'm going to hand you whatl ' been
arked now as Petitioner’'s Exhibit Mo. 3 and ask if vou've
vy seen this document before?

A Yes, I have.

P What is that?

] It is Harmon Wilfred, Westmarc Commercial EBrokerages,
ayne Cravin, Sandra Wilred, and ——

aQ I=s that a lawsuit, in fTact, being filed by Mr.
ilfred personally?

A Again, the teztimony 1 gawe, it was with Rosania, tne
revious bankruptcy trustee. It seems like I thought he was

representing him in the bankruptcy. not in an actual lawzuit.

& Have you ever been personally served with those
papers?
] I really don“t recall. Ferhaps 1 was.

Gt Okay. Thank you.
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MsS. EDIMBURG: I would offer Fetitioner’'s Exnibat 3
into evidence.

MS. DYCUS: Mo obisciion.

PHE COURT: vMr. Wilfred. (Fause) Mr.o Wil frec.
Im going to assume since you don 1 anzwer anything 7' &
asked vou, that wou have no obiection.

tWhareupon, Mr. Wilfired gave no verbal response L
the Courty nor did he look at the Court when being addresssa.

MS. EDINBURG: I have no further questions of this
Wi thess.

THE COURT: Three will he received.

(Fetitioner’'s Exhibit No. I was admitted nto
evidence. }

THE COURT: Mr. Wilfred, cross-examination?

(Whereupon, Mr. Wilfred gave no wverbal response huo
the Couwrt, nor did he Look at Lthe Court when beding addresseada.

THE COURT: Ms. Dyvous, crosts-examination?

MG, DYCUS: 1 have no questions, Your Honoer.

THE COURT: Youw may step down.,

MS. EDINMEURG: Thank wou wery muach. Your Honor,
I'd call Mr. Tom Jones next Lo the stand.

THOMAS JOMES,

was called as a witness to testifty on behalfd of the
Fetitioner, having first been duly sworn, testiftied az

followsy
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15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

DIRECT EXAMIMATION

Y MS. EDIMBURG:

Gl

lazt name

A

G

A

time.

b+

o

B
A

Would you please statement your name and spell your
Tor the record.

Thomas Jnﬁes, do-n-e~s.

What is vour occupation®?

I'm & day care owner working in real estate part

What day care do you own?
Regatta Freschool and Depot Hills Academy.
Where is Regatta Day Care Center?

2300 East Cornell. Aurora, Colorado.

Aand is that in the Regatta Shopping Center that was

Fformerly owned by Mr. Wilfrad?

Yes.

Who are the partners in the Regatta Day Care Center?
In the Regatta Freschool.

I'm sorry.

My witfe.

Eut there is a day care center?

There was an infant cenler.

And what happened to that?

We shut that corporation down.

Who were your partners in that corporation?

Harmon Wilfred, Sandy Wilfred.
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& How long have youw known Mr. Wilfred?

A Approximately two and a half to three years.
B When you fTirst met rMr. Wilfred., what was his

ireligious. beliefs or faith at that time’?

A Well, at tﬁat time, it was Mew Age. He was dealing
iwith some people up in Colorado Springs, and these were
ispiritualistﬁ, and I call them fortune tellere, and like I .
leaid, it was MNew Age.

(] fand did PFlr. Wilfred ever tell wou anything about
the aut—-of-body experiences that he had?

A On one occasion, he was supposed to have been
floating above his house.

R He told you that?

Uh~hum.

A

« Was he jioking orF was he serious?

A Mo. I took him to be guite serious.
@

When did Mr. Wilfred get involved in the Christian

A Well, at the time, I met him — I'm a Christian,
land when I meet someone, I witness to them about m# faith, and

| then we got acquainted, and I witnessed to him. and before yocu

(=] So, are vou the pusiness partner thaty can we say.
was responsible for his movement into the Christian faith?

A I guess you could say that., yes. ub—hum.

71
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Gl Do yvou have a close relationship with Mr. Wilfred?
A Yes, uh—hum.
(5] Would you consider yourself not just a business

3r.'n.:-u"'l'.m'e.tr--,I but also a close personal frierid of his?

& Yes, & friend, yes, uh~hum.
R Mow, were you aware of what happened after Mi.
Wilfred took over, what you say is known .as the Tower Group?

A Well, once again. he took over the Tower Group.

I think a lot of things I found out later was withheld

from me@ hy Mr. Wilfred. I Teel lik going back 1o apologize

to a lot of people that left the Towar Group at that time .
because of things Mr. Wilfred had tocld me in his own words.
Later I found out it wasn’t true. |
Q Can’ vou give us a for instance?
-] Well, he used t0o «~ he made it look like eaverybody

was against him, was after him, and taking advantage of

l him, and when I found out later, he was taking advantage of

?2

people. And, you know, I still see some of the people from the

sTuwer-Grnup over in the shopping center. I really feel sad,

know, that I left on that type of relationship thinking what

said was true, but he could make you believe he was a good

sales persona.

P and how many people ended up leawving?
A Approximately 25.

Q And the Tower Group was the entity that was

Yo

he
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 responsible for managing the Promenade Shopping Center3 iz

| that right?

A Yes.
] Do you have that right — during the time before

Mrs. Wilfred left the home, was she an employee at some

point in time for Mr. Wilfred?

Yes.
And was she fired by him?
Yos.

And do you know why he fired har?

I g > a b

Because she wouldn’t submit to him. I guess the

| arrangemant at home had changed, and he said she wouldn’t be a

wife. She didn "t sleep in the same bedroom, I guess, because

i she wouldn't be a slave.

& Okay. Do you know & gentleman named Sam Wathe?

A Yes.

& Who iz he?

[ He was a person that was working in the office
there. I guess he was supposed to be a laan broker. And Sam

was supposed to be the man that found million—dollar deals ag a

| broker for these types of loans, which I never did see. And
Sam, I guess, called himself a preacher or something and

| confessed to be a Christian. He Just kind of stayed around,

and it was like a parasite to me.

G arnd did Mr. Wilfred do business with Mr. Wailtne™
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& They called it business. [ dma't kEnow what it was.

. Was thers then a point in time where that relation-
ship was terminated or ended™

[ Yes.

] Was there anvithing significant about Pr. Wiltred s
reaction Lo break it off with Mr. Watne?

A Yes. This is another incident where Pir. Wilfred
created a big scene, a big incident like Sam hit a big
multi-million dollar deal, and Sam was hiding it. He
just blew it out of proportion once he confronted Sam, and went
through all of Sam‘s personal belongings.. Sam gob angrya
and Sam teld Harmon he was going to get him one day.

At that point, Harmon took that as Sam waz going to
really threaten his life. We had an ex-FEI agent as a booy
guard, and other body guards walking through the office, and
people being escorted down the elevator and to their cars.

Harmon macde himself believe that Sam was involved
in the motia or something. HMe found soma names, and the next
thing 1 knew, Harmon was driving Sandy over to her house

because he was afraid to stay at bome thinking someone was

‘going to kill him. And the next night, Harmon went to his own

house with a body guard with a gun sleeping on his family oo
so0fa.
M Was there any evidence that Mr. Wilfred’'s reactior

to this whole eveant was appropriate?

pT
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(<] No, He just blew it up. It wasn’t appropriate, no.

(] Mow, in terms of business transactions and the

?relatinnshipi, you wetra in the office with Mir. Wilfred at

Westmarc?
A Yes.
i 4nd was there some religicous practices that bhe

lwanted you to be involwed in or engaged in, or the people in the

office would have to do?

A Well., he want to institute that we start off every

| day with prayer and have forced bible studies, which I didn”"t

'agree with, and plus, he wanted me to listen to all his talk

that he said God was speaking to him every morning. He wan ted
to call me in and talk to me every morning. I can’t take

that. I‘m a Christian, but I'm my own man. I know when God 25

speaking to me, not him. BEut he’'s the type that wantz to force

everything on me, and make me believe what he believes, and
any time you challenge Harmon, he gets angry.

G Mow, these messages, communications that he had Trom
God, did he ever tell you that God had told him to take
possession of Tyler?

A Yes. 1 heard a 1ot of messages, and he told me
that Bod said he was supposed to have custody of Tyler, no
matter what. He was supposed to have.cuﬁtudy of Tvler.

@ Now, was there a family cat that was living

with Mr. Wilfred in the family home after Sandy and Tylesr
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(<] Yes. Harmon would get up and go through his

{ itual in the morning. He said this cat would come in and

disturb him and was running by his ley. and he said that cat hao
some evil spirits in it of the devil that was Lyying fo prevent

him from his praver time, so he said he took the cat to ihe

ishelter.

] Was it Sandy s cat?
A Yer.
€l and do you think there was anything vindictive

i about that move opn Mr. Wilfred s part?

A Yes. I think that was jusl to get back at Sandy.
(] Have vou ever met with Mr. Wilfred or seen him when

he was. how do I use the word, cut of it, or weird looksag™

A ves., The first of ihe wear, we went down to
Mexico.

[H] Let me interrupt, first of the year of 17897

& ‘89, I'm EOFFya.

12| TYear and a half ago™

A January of 1989 we went to lLos Leobos, Mexico. A

that point, that s when I first started noticing sdine

strange behavior. He started staring off into space and
looking like, you know, kind of a zombie look. I walled @
wife. I was standing at the phone one night two hours hevina

to call off Mexico. I called my wife and told her that lainon
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was acting so strange that this was the last time that I would
avery go anywhere naalr him, and that once I got back, I was
gaoing to start stopping this relationship because he was too
strange.
and then at the last meeting that I had with Harmon,

the next to the last meeting was at the Faepper Mill Restauwrant
which was off of I-25, and he called me, and he said that God
had told me to sacrifice the company. Westmarc the same Wiy
that Abraham sacrificed his son. He was closing down that dav,
and I tried to explain to him there weare cther people involved
in Westmarc, and this was going to aftfect their lives. 1 told
him, who’'s to say you're hearing from Bod. He hasn’t spoken to
anybody else, and at that time, hé was really looking like a
rombie and talking strange. It was ambarrassing to sit with
him in that restauwrant.

2 Mow, I believe you ware present on Fay 10, 1989, when
we had a hearing before Judge Steinhardt. Mr. Wilfred came o
court and was represented by Mr. Seagall. That was to set
aside a restraining order and 1ift.the restriction on
supervised visitation, and do you recall ihat Mr. Seagall mads
an offer of proof to this Cowrt that your testimony was that
Harmon was a fit person, and that he would not abscond with
Tvler, snmethiné ta that fact- Do you recall that you were
aitting in court?

A b -1-9"
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i Ig that what your testimony would have been that
ay?

“ Mo, no, and alsc at 1hat point, 1 thinik Harmon
ny wife, and I told him we felt Sandy should have

lnew also
cusiody of Tyler, and I don*t think they wanted to orn the stland
that dayva

Gl Had you met with Mr. Seagall and told him that?

A T never met with fr. Seagall or told him. That
wag the first time I°d seen him.

Q Were yvou subpoenaed to court that day™

A Mo. I didn’t know T was going to be testifying
in court that day. HNobody told me anyihing about it.

7] When the Court wag told what your testimony was
going to be, that was not corvectg is that right?

) Mo, I hadn 't been told by anyone about it.

i Let s talk about after you came, aftier that., you
and Mrs. Wilfred had contact after that May 10th hearing.
Then we had a hearing in June, temporary orders hearing.
Then I subpoenaed you to the July 7th hearing. That was
postponed because of the bankruptcy. Did anything sLirangs

happen at tht point in your life?

& When I started communicating with Sandy’?
@ Yes.
A Yes. My van’'s windows at the school werse both

broken twice. My back window at the school was kicked out.
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IMy car windows have been broken., stuff had been thrown on my

‘winduwa of my school. I've been sued. I have a hox of

I have received -— in one month, I have received
latters every day Trom courriers bringing things over. I've
| called the police twice to protéect this shopping center.

@ For protection?

A Yas, +the shopping center. I used to do the
maintenance of the shopping center. and Sandy and I were
worlking in the maintenance department, and Sandy had brought in
BET, moweré, and I had put them in the storage room next door,
and Harmon and Fhylis Lambart called the police and told them I
| had stole them. This happened twice, and the police came over
to arrest me. They were sitting right there in the shopping
center.

El Mow, let’'s talk about Mrs. Lambert for & moment.

Do you know FPhylis Lambert?

A Yes.
(K] How do you know her?
A Her kids used to be at the day care there.

| And after the day at the Frepper Hill-meeting when God
| told him to sacrifice the company, what did he do the next day?
Did he close the company down?

A He closed it down fTor one dav. I'm not for sure

ey
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then 1t openad back wup.

1] Who did he haire to tobke care of the booka?
A Phvlis Lambert.
(%] Did vou ever hear Mrz. Lambert saving anything

strange about her wanting ic poison her children?

A Yes. In December of 1988, at the EBlack Angu=
Restaurant on Havana, she beqgen my wife and I to go to dinie-
with her to talk about some things because her and her husbansd
ware having problems, and she wanted to have a meeting that
might. She was talking real strange. and she told us that a
few months earlier, she had got the puison ready =0 poison her
ltids and to give thiz to her kids and for her to take. And she
got all or most of the poison to give to them, and she
stopped.

£ I'm sorvry.

" Mo, I said this was ~— I heard her say et with
my OWn ears.

X Did Mr. Wilfred know about this communication? iu

he now that Mre. Lambert hatd almost polisoned her Own

children?
] I'm sure he did.
i Back to the Mexico trip, and I°'m sorry I'm 1uwmiplosg

araund, did vou ever have the belief that Mr. Wilfred wes daine
hsLness deals ip fexico when he would leave the hotel or iust

kind of disappear?
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A Well, you know in that trip -
THE COURT: What was the purpose ot your trip?
e Well, it was supposed to be a busginess planning

trip, but it twned out to be nothing. We were supposed to go

i down and plan a business trip. A lot of times Harmon would

stay up all night in the middle of the floar praying. The next
day, he would be asleep, SO I wouldn’'t sit around. I went down

to the people in the village. He was dealing with some man

| from Littleton, Colorado. I guess that he was in real estate

that worked down there, and they were doing a lot of talking.

And I don‘t know, it was like some of the Llhings wevre kept

| macret Trom me.

Q pid he ever tell people down thevre that he was &

weal thy person?

=] Well, he carried bhimself in a way and talked %o tha

help around the hotel and everything, and they thought he& waes

very wealthy. When we got back, this little Spanish boy had
the idea that Harmon was & millionaire. He kpt calling for
monay. As a matter of fact, he called like every other day for
some months because Marmon had told him how much he was woar tha

@ How much did Harmon say he was worth?

A I don’t remember in terms, but, you kKnow. he woud
tell about his shopping centers and the shopping centers war:a
worth %14 million here and %8 million there.

£ Okay. Do you believe that it’'s pogsible that




O W ® ~N O ! W N

A It would be possible. /8.
G} what happesned iT you and M. Wil fred would have a

disagresment and wouldn 't agree with hiz belief and what ne

wanted to do?

&) Blow up and get mad like a baby. a child.
&) pid he talk to you about his sexual desires?
& Yes, He spole like he was highly over-—sexed. That

was something that he was praying about that God would take
?away, and would talk about some of his past relationship, how
he would have to ask God to fargive him because he had done his
WOMEn Wrong.

] Did he ever tell you that right after Sandy and Tvler
left, moved out of the family residence, that he began paving
child support and alimony?

A Yes.

2] Did he ever lead you to believe that he was, in fact,
supporting Mrs. Wilfred and Tyler?

A Well, I thought he was paying them %1800 a mon tha
yas.

"] Did he ever make any statement to you about the
filing of a bankruptcy in arder to delay this diverce?

(] Yes.

3] What did he say?

A This was one of the technigques hie used to delar tie
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fdivorce.

(8] Did he very brag 1o vou that he liked court battles

{ and lilked going to court?

& He liked confrontations. yes.

¥ Do you believe that it is possible if Mr. Wilfred
got a communication from whomever that he could take Tyler?

A Yes, well he’'s told me with His awn words, that
whatever the voice said to him, that’'s God, that wery day.

we were in the Fepper Mill, that voice had told him to

| gacrifice the company, and I guess that’s the same voice that
| came back a couple of days later and told him to open it back

| up. s0. ves, I believe ha would do it.

& Do you believe he would sacrifice Trler’'s life i¥f

God hold him to do it?

i Me has told me with his own mouth that ne would do

anything that the voices told him.

A Okay. Do you believe that Mrs. Wil¥red is going

to be in danger in any way because of Mr. Wilfred?

A Mot only that, I believe we’'re all in dangeara
= Do you believe thal you’'re in danger?
A Yes, and fTor the harassment i ‘ve been throuah in

the last year and a half, yes.
f] Would you ask the Court or would rou like me to ausk
the Court that yvou get some kind of pretective order or

restraining order that Mr. Wilfred is not in any way to haracs

:
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l vou a5 & witness because of vour testimony in this case?
| >

A Yes, I would.
& Thank.ynu.
mES. EDIMBURG: 1 hawe nothing further of Lhdws
withess.
THE COURT: FHMr. Wilfred, it:s now your oapportunily
to cross—examineg. .
{Whereuwpon, Mr. Wilfred gave no verbal response nor
did he look at the Court when being addressed.)
THE COURT: I take it from vour silence. you’'re
ignoring me.
CROSS-EXAPMIMATION
BY MS. DYCUS:

@ Mr. Jones, when was the first time that either rour
car windows or your van windows or the day care windows were
broken out?

A I'd probably say mayvbe three weeks after Sandy and

I were talking. Well, I cam@ to court with her, so maybe

| 2 week atter that day .

G How many car and van windows have been broken out
betwsen that time and now?
A It's tivie.
2 Thank. yoa.
MS. DYCUS: 1 have nothing fTurther.

Ms. EDIMBURG: Just very briefly. Youwr Honor.
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REDIRECT EXAMIMNATION

BY MS. EDINBURG:

o} Mr. Jones, did Mr. Wilfred ever make any statement

to vou that I had done anything o Mrs. Wilfred before the

hearing?
(& Well, that first hearing?
@ The May 10th hearing.
A Yes. That you had given Sandy probably a

tranguilizer because Sandy was tpo calm., and Sandy couldn’t be

that calm without a tranguilizer.

@ He though I had done it?
A Yes.
& How much did the hotel cost that you staved in

Mexico on & daily basig?

A Around $150 a day.
K] Who paid for that?
A Harmon .

| Thank »ou.

MS. EDIMBURG: I have nothing further.
THE COURT: You may step down.
MS. EDIMEBURG: I°d call Laura Kelker to the stand.
LAURA KELKER
was called a witness to testify on behalf of the Fetlitioner,
having first been duly sworn, testified as follows:

DIRECT EXAMINMATION

19
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BEY MS. EDIMEBURG:

h] Would you stals vour name spelling youwr last name

for the regord.

i Laura, Kelker, K-s—l-pkea-.,

Q2 And what i vouwr occubation™

= I‘m an administrative sesretary.

#] Where are wou currantly emploved, or do you wisi n

to 1ell us?

i~y I'd rather not disclese that.

[ Did you formally - I'm zorry, do want to pour
yvourself some watery

# Can I7?

2 Did wvou Fformerly woark for M. Wilfred?

[ Yes, I ddida

15! Ard when was that?
i T was Mired September iz, 1988, and I lefh Apial

22, 1989.

& and what was youwr position there?
& I started oul as a reseptionist. I went to orcosE.

management assistant. T became hiz administrative asslitan
a Are you here today hbecause of a subpoena Lhat wa-
served on you?
i Yas, I am.

5] And are vou also afraid?

2] I'm sorry?

— L

L

[
ol




1.4

Q Are you also afraid to teetity?

& I‘m afraid even especially from what I wve heard
today. I didn‘t realize after I left the office ha spoke ot
suing me.

4] Did yvyou testify before Referee Virginia Ware in June
because of a subpoena?

A Yes, I did.

] Was there an agreement in the office regarding the
employees to being alone with Mr. Wilfred?

A Yes, after -- during 198%, at the beginnirg of
1989, things started becoming very odd. UWe began zensing
something was wrong between Sandy and Harmon. T was notified
on the day that Sandy left Harmon at the end of February th&t
she was leaving him. and at that peint in time, he had made -
not really advances, but he had made comments such to a
receptionist who was working there. He acted oddly toward ali
of the women, and it was understood wiih all of the women ithat
no matter what, none of us were to be left alone in the office.

B Did he ever force the emplovees to pray or to do
certain prayer rituals or religious rituals?

A He would pull me into his office on differentl
oceasions and asked me to pray over various things. 1 remember
one time there was something that he was working on, he wanted
to pray over that, that everything would go properly with him.

There was something about a rent bill. We didn’'t have a
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could be made.

-

Okay.

Mya Wilfred?

Did vour sister Fatrice

| commission check which had come in for rent, so to cover ihe

irent, he asked us to all prav over that bill that the payment

(phonetic) warl for

Yes, she did, in December —— Movember and Decembwr.

Why was she terminated?

I was

told she was toerminated

demons around her.

She came to worlk first as a ftemporary. and then she wazs made o

pelieve that she would be brought on as a permanent employese.

because Mr. Wilfred saw

Was thers an incident where Mr. Wilfred had & cloth

Yas.

i hiim that I would prefer doing my

that he wanted you to use or something?

It wasg in the early part

to deave work early thalt I was going to

religious beliefs myvaoalf.

of 1989, 1 had 1o hae

have this done. fAnd b

spoke with me for a while and told me that bhe had 3,000 secpia

around the country praying for me to be hzaled. And T toly

didn "t feel comfortable doing it at work.

I left the office. He called me bacE in about a3 hel

scmething that will help rou."

He was very excited. He za

nig briefcasws, and he went throug

he =2aid,

"If you touch yvourself,

idy "T thanls I havs

He pulled an annointed clohiy

h how the annointed

people have bhean hgalon

%) |
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by them."” He told me if I could touch myaelf where 1 was

&ilimg that I would be healed. and at trat peoint in time, I

Juzt backed up. He had no reason to even be lthinking where I°d

beaen allinga.

l During the time that vou warked there from
September 12th of ‘88 to éApril of 89, let’'s talk about From
Sepiember to Farch. First. when you left, did he ever talk
about Tyler or did he ever seem concerned about his son?

A Mo. In fact, it was very odd working with both
Sandy and Harmon. Sandy was so @xcited about Tvler all the
time. Yow know, she just loved to talk about him. Harmon wvery
rarely spoke about him. And until atter Sandy left, people
knew in the office she had left, that’'s when he started coming
out saxing., "Trier this..." and "Tyler that..." bring in lots
of pictures., That’s the only time he got involved with his
E0rM .

&l Did Myr. Wilfred ever seem fTorgetful or glassy—-eyved
around the office?

] Every morning as Tom Jones had said before, they
would go in to Harmon s office and close the doaor, it
would He up to hours some davs, he would come out. He would be
glassy-eyed. I believe they were in there praying.

THE COURT: Who was there?
A Harmon Wilfred and Tom Jones. Generally,., they

were discussing business. He was glassy—-eyved. It was like ho
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had tunnel vision io what was on his mind.

] (By Ms. Edinburg) Did iflir. JTones have the same
glassy eves?T -

& Mo .

] After Sandy left Mr. Wilfred, were the locks at

the office changes?

A Yes, they were.
] And what were you instructed?

A We were told ithat, not immediately, we were told that
the locks were being ghanged, but after it was a period otf
about three weeks, we were told we were supposed to give Sandy
no information if she came in and asked about any of the
property. She was not to have any of the information. {ne of
the shopping centers was being taken back by the lender, and it

was sakd that we couldn’t ¢lo it, because of that.

7] Was that the Regatltx?
A Mo, it was the Fromenate.
B Fromenade was the shopping center, as I recall it,

where approximately $70,000 a month of rent was being taken

ing is that right?

A I can"t remember the numbers. but, weah.

a Is that a number that meets with your recollection?
A Y@

] Do you recall whether or not Mr. Wilfred paid the

mortgage or the lenders during several months for the
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FPromenade Shopping Center?

A I don‘'t recall any rent checks going on, and when

me +they hadn t been paying their rent. He knew the lender was
going to be comeing in.

Q You mean the mortage company?

A Yes, I'm SOFFy.

Q You knew the foreclosure was toming’

é Yeg. In fact, the day they came into the Fromenade
to take the Fromenade, he didn’t show up at the office. We
|were told we couldn't reach him for any reason.

E @ But the rent came in every month?
t A Ohy yas they did.

(M) Did wou know anything or had Mr. Wilfred ever
talked about a seeret bank account?

=] There was —— when the Fromenade was in receivershio.
he did call it a secret account. It was for all the rent that
was collected from Fromenade. He would put that in a separats
account o that it wouldn’'t be with the lenders.

G What did he call those monies?

A His war chest, but then later on, the account
|name was called "Wilfred Mumber 1."

c Do you know the bank that was at®?

A That was the First Bank at EBelleview at DTC

EBoulevard.

11
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Are you sure’?
Yeah.

Did wvou ever make the deposits?

» 9 P> D

Mo, I didn’t make the deposits. That' s where all

| the banking accounts are.

iz Is it possible other accounts were set up by Me.
Wilftred in other banks that you lnew nothing about?

A Well, the accountant that was working at the time,
Fill Davis, he would make the deposits, and —— well, thinking
back on the deposit slips,. we never had a true deposit slip
{showing the exact bank 1t was at.- He would have ma write down

the exact number., then he would transfter it into the bank.

5] You did the deposit slips on a bank accounti?
A Right. He never had us do the exact deposit slip.

would have to write down every check recorded, every chedh.
ther he would do it himself. He said that was for my own

welfare, so if somebody came in, I wouldn’t know where 1t was

M&. EDIMBURG: I have nothing further of this

THE COURT: HMr. Wilfred?

(Whereupon, Mr. Wilfred gave no wverbal rasponse, NG
cid he look at the Court when being addresseda)

THE COURT: HMs. Dyous?

MS. DYCUS: I have nothing of this witnes:.
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THE COURT® Youd may sitop down.

1] {By Ms. Edinouray Do you know what a binky is?
A It's a pacifier.

THE COURT: All right. Thank rvou. You may slep
clown .

M. EDIMBURG: I'm not used to going this Tasti.
I'd call Joanne Coffey. BShe’'s not going to be very long.

THE COURT: T was qoing to take a recess. but I
can wait.

mM&. EDINBURG: This will take about five ainutes.

THE COLRT: Diav.

JOAMME COFFEY
was called as a witness to testify on behalf® of the
Fetitioner, having first been duly sworn, testified as
Followzs
DIRECT EXAMIMATION
BY ME8. EDIMBURGE
o Would vou state your name spelling vour last name

far Lhe record.

A Joannhe Coffey, C-o-f-fep-y,
Q What iz yvour occupstion™

A "I'm an accountant.
L] MAnd are vou here because of a subpoena™
] Y% a

A Are yvou fearful about tastifying todav:y
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A Definitelva.

2 Why?

& Because I fTigured I probably would get sasd.

i Wny do wou pelisve Lhat?

A That ‘s what Harmorn said b would do o everyone.

Fhat s a pretty well-known fact.,

%] Mow, did vou work for Mfr. Wilfred as an ac:nuntant?.
£ Yes, I did.

Q2 Aand whernr was that?

= gpproximately from the end of February through about

the middle of June.
THE COURT: What wear?

A Of 89, but part of that time was thrrouagh » CPA
who was doing Harmon 's accounting for him. ‘fart of this wes
my own as & consultant.

] I dust want to guickly ask yFou, Ms. Covdfer  wers
vou concerned about being alone with M. Wilfred i tha
office?

A Yes .

@ Why was that?

i I can"t state any specific reason. e Jjust maods

yvou feel funny, that you didn’'t want to be alone wih him.

f Were there certain kills that M. Wilfrod agoudd el

vou to pay in terms of creditors™®

& Tower Group, definitely. There were & stalk OF

BT
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i
\tnpaid bills. but once in a great while, he would tell us to go

bhead and pay something.
2 Were you awatre of the rents that were coming in of
approximately $70,000 a mon th?
£ That's probably pretty accurate. yes.
A and to the best of your knowledge, were the most
ipayments to City Federal being made?

A 1 don’t rememper from anything 1 recorded in his
books. They were pretty far behind. that would start in

December or January of ‘89 that were ever made to City

Federal.

] Mow, did Mr. Wilfred ever +@ll you that he was
lyoing to get custody of Tyler?

A Dh, definitely.

@ and did he say why he was?

A No. As a matter of fact., T was thinking today.
| I never knew why he always thought he needed to have custody o7
Trvler.

8] Pid you ever know Sandy during this pericd of t i me T

A Mo, I did not.
Q2 When did you first meet Mrs. Wilfred?

A at that hearing that was heard last Julyv. If was

the wvery first time.
[ Okay. * Was there a conflict with Mr. Wilfred and

yout and the CPA regarding how he would pay certain bills
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ar how he would characierize certain emplovees, whelher Lhoey
were contract labor or actual a2aplovees !

# He seemed to prever to have evervbody as contiract
Yabor which his CFA and I both =zaid these people are emple, @dEd-

Youu Zan 't have them ag contract labor.

7] fnd what did he do when you said that™?
A I don't think anythirg.
[ Did he ever react to what you said, or did he £ay.

"I'm going to do what I want do to."

A I don’tl think there was any reaction period.

r Do you kncw Mre. Lamber, Phylis Lambert?

] Ves.

G dnd was she competent to take over ithe bookkseping

responsibilities?

# I don"t feel she was, no.

0 ° Had Mr. Wilfred ever accused Mrs. Wilfred ov
telling First Banlk something negative so that ithey clozed all
of his accounts? Did vou ever hear him make that accusation?

THE COURT:z I missed the firgt part of that?

Q (By Ms. Edinburg) Did you ewver hear Fi-. Wildred
ever accuse Mre. Wilfred of teliing First Bank all theo=o
negative things about him, that’'s why all these accounts wire
clovwed? Do yvou recall any of that?

A Mo. When 1 lefl there, which wasz towairds the middie

wr end of June of ‘89, alil those accounts wers still open.
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Okay. éAnd would wvou notice any erratic behavior

with M. Wilfred from one day to the next™?

&

brealkdown -

Yeah. I thowdght one day he was havaing a nervous

I was even concernad about it because he seemed he

didn "t know where he was. He wallked into his office and walked

back out.

All of a sudden, he decided we had to close the

office that day. He was the only person left. He did pot have

any emplorees. And he had a temporary girl that used 1o be a

secretary, and also was a receptionist. She chose to leave,

too. aAnd

he had gotten another temporary in just that day.

The girl worked half a day. He decided to close the office,

that he had to get his personal affairs. He looked like he was

ready to break down, I mean itotally, and the next morning when

I came back in, he was just fine, Giust happy. like nothing had

happened .
]

A

When was this, do you recall?

It had to he the end of FMay sometime because I left

towards the end of Mav. I didn’t want to work there any

longer.
1]

A

@

Mow, there's a building. seismograph building?
Uh—huh.

Are you familiar with that building®?

The accounting end of it, y@&.

That's different from the Fromenade and Regatta

Shopping Centers?
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A Yeah, it was Falcon Limited.

& Falcon?

=] Falcon Limited.

] Who was the controlling person Tor the seismograph
building?

A Harmon Wilfred.

i and do you remember how much money a month he mede

from seismograph, do you recall?

A I think about five or six thousand dollar payments
to him which is just for, I thin, a management fee or
whatever. I'm not positive.

! and how many houre a month wowld it take to do the
books or records oF entries for just the seismograph?

A Oh, that was lgast involved. 0Once there was oni -

one tenant. There wara a Tew bills. so you could probaht s do

the whole ihing in maybe a day, two days a month is all Thaw
would regquire.

Q Did Mr. Wilfred have a Tul. time bookkeeper just
to do the work on the seismograpbh building?

A When I was there, no.

] After you left, do you know?

A - I heard that he had someone. I quess she’s full
time, and that’'s all she does.

& Thanl. yvou.

MS. EDIMBURG: I don’ 't have anvything further of
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this witness.
THE COURT: M. Wilfred™

{ Whereupon, Mr. Wilfred gave no verbal reponse, nor

did he lovk at the Court when being addressed.}

MS. DYCUS: I have nothing further.

THE COURT: All right. You may step down. The
Court will ;ake a 10 minute recess.

(Whereupon a brief was taken at 3134 p.m.}

MS. EDIMBURG: Your Honor, at this time, I°d call

iHarmnn Wilfred to the stand for cross—examination.

THE COURT: Sir, you've been called to the stand.
{Whereupon, Mr. Wilfred gave no varbal response, Ror
did he look at the Couwrt when being addressed.)

THE COURT: HMs. Edinburg. do you wish me to force

I im to the stand?

MS. EDIMEURG: Well, Your Honor. on of the thing:
I‘'m very concerned about. we’'ve done our best. We have hoxes
of files. I have gquestions that I can’'t get answers o except
fraom Mr. Wilfred. I°m wondering if the Court is willing 1o
find him in open contempt of court, and perh&ps impose sonhe

kind of jail sentence. I think the Court has the power o

| order Mr. Wilfred to the stand and answer gquestions, and until

he chooses to answer guestions, he can stay in dail.

THE COURT: Mr. Wilfred, would you take the stand.

please.

i ]
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| court in front of Virginia Ware. We have no idea whe

| money came from. PMr. Wilfred is the only one +hat knows what

All thie means. And without Mr. Wilfred’'s testimony, we don *
believe we can, in essence, get the whole picture he#e.

One thing we 've discussed, if this Court i1s inclined

| to place Mr. Wilfred in jail wuntil he, in fact, takez the stand

| and answers the questions, frs. Wilfred, has, in essence. been

deniad total access to the family home. She's not had any

access to records or anything other than what we’'ve been able

{ to subpoena. With M. Wilfred in jail today, or for however

long it takes, she‘d like to go to the home. UWe know there’'s a
gaTe there. We can get police escort. We’'d hope we could get
some documentz, and we could get some information from other
sources if Mr. Wilfred is refusing to give us the answers.
We 're just worried, az I said to this Court on

May 8th. This case is & nightmare. It gets worse by the
minute. It doesn’t get better. ﬁntil tr. Wilfred cooperatss
and gives us some of this information, Frs. Bush estimated that
there is between two and seven millicon dollars unaccounted for.
We know of at least a three to five hundred thousand dollar
account for money he collected from rent which is due to
City Federal. It was just never turned over. He’'s got
accounts evervwhere,., &l we need is his testimony and
participation in this case. I'm trying not to be punitive. T

know he thinks I‘m out to get him. I'm not. I understand, but
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IT'm also here to do a a0b and get Mrs. Wil fred divarced.

and get this marital egiste divided so we can gei on wath owe
Lives. and thiﬁ.iﬁ Aot a punitive meAsUre. Your honoe,  fi7s -
nacEssary opart of thiz zase, unfortunately.

THE GCOURT: #r. Southern?

MR. SOUTHERM: Mot knowing exactly the stage of
the proceeding, I understana that you're hear for a final
orders hearing. I have also advised M. Wilfred that
information, unless the Court has issuwed other orders
compalling him to be here, that this is a civil action, and
that it was his ohoice to comey, and as to his appearance here
today. noi knowing that background information, I don’t know i¥f
there is= any basis for a contempt against Mr. Wilfred for s
not proceeding -— participating in these procasdings.

There are many divorce cases where one side or tho
other doss not show up. and the Court proceeds without thet
persaon; Lhat the Rules of Civil Frocedure have provisions fof
whan there iz failure to procesed or failwe to respond Lo
interrogatories and failure on request for production o7
documents, the case can prooesed in the absense of The parits.

as to the potential contempt and punitive sanciion:
that have been mentionad, I would just indicate tnat C den’ s
know it it would be appropriate in thisz case iF ny clienc i
ot here under any tvpe of compulzory procedure that hw weal-

ptherwise be Fres Lo pizd up hizs briefoase and walil out the
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doar.

THE COURT: 1 tolsd him vesterday and the record

should reflect, I told him vesterday, ol inierchange vasterday

Nwag such that after I ruled, he kept discussing the matter with

me, and we did that three or four times. That’s when I told,
Rim I didn 't want him to talk any more. 1 don’t think that's
related. I did tell him westerday that the trial would proceed
with or without him at 9:30 +thls morning. In te}ma of any
contempt of this Court for this afternoon, while 1 agree with
voou, he’s not here under compulsory proceedings, once he’s
calied a#s a witness, I order him to take the stand, I think we
have a different situation.

MR. SOUTHERM: I discussed that with him earlier.

THE COURT: Under Rule 107, probably the most
wnusual part of this, Ms. Edinburg, she’'s requesting that
they be allowed to go in the house. That’'s something I reaily
have to think about. I think that the contempt proceeding
goes, Ms. Edinburg, do you wish to speak?

MS. EDIMBURG: HMMo. I was jdust going to give you &
little more information why we think that's important. 7Tou
might reall when Mr. Cravin and PMr. Jones testified, he closed
the businesses down. Ewverything bad been moved out of that
location where he formerly did business. He's doing business
out of his house. He haz a safe there.

I believe Flr. Camphéll knows about the safe. We 've
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[heard that things are being held there in the safe. HMrs.
Wilfred has not been in the house since February 28. 1989,
some yvear and a bhal¥ ago, and it's the family home. Her name

lis on the deed, and I think she’'s abided by the restraining

|to get some of the documents that this Court has tlwice ordered
fire Wil¥fred to produce to us.

THE COURT: Well, that would not be the subjiect
of this contempt.

FMS. EDIMRURG: T understand.

THE COURT: There might be some ancillary things.
liWhile I'd like to tell FMr. wilfred., I'm urdﬂ;ing him to talks
the stand, he’'s here, and answeir guestions of bs. Edinourg.
I'd like the record to reflect that Mr. Wilfred is sitting an

Jcnurﬁ at Respondent’'s tablie with Mr. Southern, and that he =

{whatenaver, although he did shale his head to Mr. Scuthern.
Hawving ordered Pr. Wilfred 1o take Lthe stand. ths
fcuurt finds that Mr. Wilfred has not taken the standy that he
has the ability to take Lhe siand and Lo answer guesiionsi *o

jin failing and obeying to take the stand, he is willfulily

this conduct is offensive to the authority and dignity of i

Caurt. Theretore, the Court finds that the Fespondent 13

I think the Court has the power to order that if there’'s o way

not locked at the Court all dar. nor hasgs he given any yraspcits .

s

dizuwubering a lawful ordsr of this Couwrt. The Court finds Tae .

L3

order, and not gone near anvihing or anvywhere near Mr. Wilfred.

[
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i quilty of contempt of this Court, and in ppen court. The Court

+inds that the Respondent has the ability toc respond to the

Courts that he is, therefore,. since refusing and deliberatels

Lwillfully disobeyving a Court order, the Court orders ag a

remedial contempt, that he be imprisoned in the Arapaboe Count)y

l iail until such time as he finds himself willing to come before

the Court and testify, and a mittimus will issue.
MS. EDINRURG: Your Honor, procedurally, may 1
inguire, does the Court want to have Mrs. Wilfred’'s testimony.

and at least get some testimony before they take him, or do you

Ewant to take him now?

THE COURT: Well, that's fine. We have anuthar
half hour to go, so if the Sheriff does not mind, Joanne will
do the mittimus. and you can take him at 5 o’'clock.

MS. EDIMEURG: I°d lite to call Prs. Wilfred.

THE COURT: Ms. Edinburg., we’'re going to be able
+to put you in at ?:30 tomorrow morning. Can you be here™

MS. EDINBURG: I have an 8:13 hearing. I can bR

{ herre by Prl5.

SANDRA WILFRED
was called as a withess to testiify on her own behalf, having
first been duly sworn, testified as follows:
DIRECT EXAMINATIOM
EY MS3. EDIMBURG:

Gl Would you state your name for the record spelling
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vour last name, pleass.

A Sandra Wi fred. M-l -0 fer-aed .

2 And are rou the FPetitioner n this case?
4] Yez. I am.

@A fre you married to Harmon Wilfrad?

A Yes, [ ama.

THE SOURT: Justi a moment, Mr. Southern?
MK. SOUTHERM: I apologize for interrupting. Your

Honor. but does the Court need my services any longer?

THE COURT: HNo. wou may he @xcused. I do appreciate

vou helping.
B (By Mz, Edinbarg) What was the date of your

marriaga?

h Aungust 18, 132,

] and the dale of your separation™

A Fabruary 28, 198%.

o Ang have you lived separately and apart since that
time?

e} You, we have.

(M} You've filed a petition requesting the Court to

dissalwve your marviage?

A Yes, I have.

(] And do vou believe that your marriage is
irretrievably bhrolken™

A Yes, I do.
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9
10
1
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

any third
A

18]

Is there any hope of. reconciliation?

Mo.

Are you requesting the Court diasalva-yuur marriage?
Yes, 1 am.

Are you requesting a restoration of your former name’?
Yes., I am.

fnd what is that?

Sandra ann Allen, A-l~l-&-n.

And will this name change in any way adversely affect
party specifically any creditars?

It shouldn t.

Mo children were born during the marviage. You

adopted Tylerz is that right?

i

A

(B

A

]

That’'s correct.

And how old is he?

Tyvler is about two and a half.

When ‘s his birthday?

December 30, 17987.

And you're not pregnant at this time?
Mo, I'm not.

Mrea. Wilfread, vou're requesting the Court to award

you what is known as sole custody?

A

c:?

Yes, I am.

Do vou believe you're & fit and proper person to

have sole custody?
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11 Yes.

0 Has Fr. Wilfred made wtatemenis mo rou, Lo nyself,
Lthat he will stop at noihing untal he gets custody of Toler?
i Yes., 1 'we heard thoose statments made, and o+t 5 whon

we were in court.

A And would wou just brietly tell Lthe Court what
happaned the aorning of February Hﬂih when »ou faft the famgl,-
pIATHI N

1 There were a variety of insztances prior to that.
There wersz two or three dars of aggression, unusual behavior.
Tho day before, he had told meé he was leaving, he was moving
ot oFf the house. He itold me he woulid prepare & lisgt of
possession he was talding with him. It was very garly on
Tuzsday morning about 7 o 'clock, and he came to me and said
that he hadn b prepared his lisl of possession in wriatino,
bul that he was adding Tviler to that list, that God had given
ag the auwltnoritiy to take possession of Tyler. and that he
would be leaving, he would be out of the house by Lthe weeis=nd.
end he put oh his jacket and wernt to work.

I immediately called a firiend, and the made
arrangements for me. I levt the house that dar with Tyler.

i Do vou believe thal in any way Mr. WilFred is
capable of caring for Ty¥lar?

A Caring for him. taking care of him?

P ds o custodian parent?
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A Mo, I don’t.

] Did Mr. Wilfred in any way prior to the separation
take an active role in parenting Tyier?

[ Ho. I would say I did about 25 percent of the care.
and he did 5 percent of the care. And Harmon rarely playved
with Tyler. He would — it was interesting to watch, because
it was done for show. If he ever took Tyler for a walk, he
wowld sort of look out and watch the neighbors on the street toc
make sure the appropriate number of people were watching him
talee Tyler in the stroller. He presented himself asz this
loving father, wonderful father, and yet, I used tc almost have
to0 make Harmon come up the stairs and tell Tvler good night.
Thetre were times that a wﬂnle month went by, that I daon’1 fihaok
Harmon even locoked at him. He would come home from work. fmae
was during September of 1988, he r@ad the bible front to baue
thraz times during that month., He would oo upﬁtajvﬁ whern ha
would comz home from work, grab something to eat, and would ge
upstaire. He would come home from work,. and he wouldn 't even
remember that Tyler was living with us. He was very fouruseod o
reading.

] Let‘s turn to the visitation. From the time that
you left the family home, the Court orderéd that there be
guparvised visitation. That was pursuant to a Festraining
order initially issued by Referee Wareg is that right?

A Yo,
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(: And did vou and T conperate with P, WBilfred® MHe
contacted wus which was aimost Lwe monbths aftsr vou had moved
out?

4] I think it was closed to about 39 days., but I had

moved out. I believe Ms. Edinburg wrote M, WilTred & let ter
| anicl said visits would be supervised, how Mr. Wilfred was o

continue to proceed, and we did pot hear anything winiil Fhe

Monday afier Easter, which would have been almost 30 dayvs afier
| I left. That Monday he reguested the first visit. The
ifnllnwing Wednesday, two dayts later, we got got a threatening
letter advising us af all soriz of things inciuding not
alliowing him to sze his son. It was about 30 davs later.

A And did we have some difficulty setiing up the vsual
vinits an terms of finding an appropriate supervisor?

A Yesg. That was left o we. I called many of our

riwnds. Mo one wanting anything to do with him which

basically was the problem. Theyr didn"t want Harmon around
their children. They just didii 't want to be around him. 1

| couldn”t find anyone, any cf his friends +to do *he supei-/iseds

| visitation. Suprisinaly a friend, Diana Caprora, (phonetic)

whose husband is a police lieutenanit, he agreed 1o supervise

the visits. It took about a wesk to set un the First visis,
o Did we attampt to tall: to Childeren s Hospitai

in taras Of initial wisits?

a Yes. [ went to Childrean’s Hospital. I went

-
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through theilr intake program, but Harmon refused to allow this.
He didn’t want the visits &t Children’'s bacausie be want wisils
at the home. That = bevn a majior point. Harmon would not taes
Tyvler. He would not agree 1o see Trler unless he could take
him to the house. He came for a visit one evening, and Tvler
did not want to go. It took about 20 minutes to get Tyler ints
the car. I suggesied that they go have dinner at a local
restaurant, so they wouldn "t have to drive. It probably would
take about 30 minutes betwesn our homes. He refused, so he
spent ten minutes with him under the tree in the front yvard.
He told me if he couldn’t take him home, he’d

rather not see him, which was basically my understanding.

f Mow., »you’‘ve heard the testimony of Mr. Campbell:

is that right?

A Yes.

L] And you have sat and liastened to the other witnesses?
(] Yes.

= What's your feeling now about whether or not this

Court should order any visitation between Mr. Wilftred and
Tyler?

A That ‘s something that I°'m concerned about. Ewven
this morning, I mentioned to Dave Campbell that I wanted what's
best for Tyvler. I would like Tyler to have the most normal
relationship as possible with his father whether his father is

divorced from me orF not. I don 't feel that Harmon at this
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peint can provide a normal relationship. X think the arguasn”

has been in the paszt thalt shildren, when they're 2llowed

Yo mee their fathers, grow up idolizing their Tether when thoar

father is allowed to see them and have onitinwing visits. Lhat
they have a dad. I don't think an hour a weel is going to
allow Tvler that opporturity to see his dad. T thinw thatl Lt 2
aot to be very conlrolled. I want what’s best “for Tyiar.

Gl Are yvou concerned about Mr. Wilfred s psychological

state and smotional state as he’'s presented to the Jourt when

we were here on May 8th and yesterday and today?

A Yes, more so than ever.
#] Is this behavior that we're zeeing in cowrt today,

tvpical or usual for Mr. Wilfred? Is this pretity abrnormal
him o remain silent and guiet for an exlended period of Tims
(2] I'wve never seen him remain silent. Thie iw proatald -

normal especially f2¢ the last two he@arings. L ove s@evs WL

-

tnvisnal bwhavior., et never silence like this.
A L.t me azk you some guestions about this redgues
af our to allow yvou to ge to the home and get some doowmendts .

Whenw as the time vou were at the home -- family hoame™

A The date T moved out, February 28, 1¥87%.
Q Have wyou been allowed acoess to any of Lhe record:s

af any of tha corporations that you and M. Wilfrod were
involved during vour relationship?

A I reczived a box oan wy door shtep sometisne in
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iFebruary 1289, I don't remember who brought it. It was

2& o‘clock in the morning. there was a bhox propped up against
my front door. I assume it was delivered by a currier. 1%

| contained some photo copies of some of the records of Westmarc
Corporation. It appears'they were hand picked. They came fTron
‘Harmun. Mothing really of value. a lot of check stubs and somng

records. I haven’'t seen any accounting of his personal

!recnrdg. I have no idea where I stand on these loane. I have
no idea where he has & checking account. I don’t know what my
liabilities are as well as assels.

M| Have we in the last months subpoenaed various bank
records and done the best we could given what information we
had?

A Yes.

{1 At this time, let me hand to you what's been marked
Paetitioner’'s Exhibit 4 and ask if you recognize this document?

A It looks like it s an accounting of cash balances az
'nf May 30, 1989, cash in +*he bank for several of the entities.
don 't recall where it came from. It could bhave been in the box
received from Mr, Wilfread.

Gt And to the best of wour knowledge, we have
| subpoenaed five banks?

A Yes.
2 Asking for a listing of all those different accounts?

A Yes.

13

=
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Gl Have we been provided with all the information?
2 A No, we have nou.
3 Gl What‘s the sum in those five —— in all those
: ‘hank accounts’?
A As of May Z0, 1989, $224,927.10.

© @ That's approximately one month before Mr. Wi 1Fread
’ | -filed bankruptoys: is that right?
8 A Yet.
9

mM&. EDIMBURG: Your Honor. I°d offer Fetitioner’s
10 { Exhibit 4 into evidence.
b THE COURT: M. Wilfred?
12 (Whersupon, Mr. Wilfred gave no wverbal response, nor
13 did he lcok at the Court when being addressed.)
" THE CQOURT: FMs. Dyous?
18 Ms. DYCUS: HNo ohiection, Your Honor.
:6 THE COURT: Exhibit 4 will be received.
T: (Fetitioner s Exhibit 4 was admitted inin gvidence.)
1 ™ (By Ms. Edinburg) Would it be helpful for the Cowrt
20 at this point to allow you access back to the family home?
21 A Again, as Ms. Edinburg said, when the office was
2 vacated on June 8th and $th of 1989, literally, furniture
23 | was moved out over the weekend and skipped out on the lease.
28 It's my understanding that an office was set up at the
25 residence, and I believe he stated in one of his letters to the

bankruptcy court that all records are kept at the residence. I
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pelieve that we also inquired in the bankruptcy court hearing
as to the contents of the sate. Mr. WilTrad refused to
AN SWELF .
The bankruptcocy attorney said, "You re under oath.

You have to answer." He refused to. Fhylis Lambert says thers
are diaries in the safe. I feel that is valuable. I fTeel he
has concealed assets from the bankruptoy c&urt. W have stacks
and stacks of bank statements. We have turned them over to
Jaffrey Hill, the bankruptcy trustee. but I feel there’s a lot
of hidden informaiion that could be at the house.

& I'11l hand you what’s been marked as FPetitioner’s
Exhibit 5, and ask i+ you can identify this document.

£ This looks like a summons to the banlkruptcy court
regarding Case 89E0PPEEY signed by Harmon Wilfred. The
date — I'm sarry. there’'s no date on here. It says
attached to this letter and explains the following list of
reports, and it looks like it s just a Ffinancial statement to
the bankruptcy court.

(] That‘'s a letter where he indicated he operates
out of the house, and business records are in the home.

A I‘m sorry. I°'m not seeing that.

7] I don’t remember it that wasg a letter or it was
in an opening hearing that you had with the bankrupicy
court.

A This ocne says to my wife, personally. 1t listis
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that I took all the housshold furniture, and I left him

enough furniture to sleep an.

] Okaya. Bo, there is a wafe in the family hone?
i Yos.
@ Aand to the best of »ouwr kEnowledge, have we doneg o

title search to see if vou're still on the Family home

titler is that right?

A Yez, I have a copy of that.

A You're on both loans?

A Yes.

R and do vou know whether orF not Mre. Wilfred has

taken furniture that was office furniture. computer squipment
that was in the office?

[ It hard to determine. I know the value of thosa.
There s a note against this collateral at First Colorado Fanl
and Trust, and I received & letter from Mr. Wilfred that said
he s taking the furpitoere back and pavments of a noltas Tor
38,000, I don't think his furniture is truly worth tiat, but
I have no idea what the furniture is worth, probably sewvoeral
thiousand dollavrs. The amount changes every time a bankiupicy
report is filed. It's gone from HE,000 to 10,000, I don b
know.

(21 Are you on that note?

2] Far the furniture, not that I know of, but [

don’t kprow. Early in the marriage, I was signing a lot of
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ldocuments. He'd say., "Here, sign this. We need Lo get this

‘1uan,“ and I remember one specifically. I found that it was a

Bank. I have been encumbered on the house by a deed of trust.
IEarly in the marriage, there was other information we can’t
find. We contacted lenders, but they wouldn’'t talk to me. We

jwould have to get the information through Mr. Wilfred.

a Why won’'t lenders talk to you?

A I've called several banks.

P What do they saﬁ?

(= Well, in this case, First Interstate Bank wouldn”t

{talk to me. I found out by accident I was on the deed of
{trust, but I wasn’'t liable. They couldn’t give me information.

It was a very unusual situation.

P! How many computers were in the office at Westmarc.
2] I'm not sure, but I think thiree.
(2 It I were to tell you I had information that there

A Mot at all.

[P Do you know anything about six computers?
A No, I don’'t, but it wouldn’t suprise me.
o In one of the banks we subpoenaed, I think it was

United Bank of Hylands Ranch, we found an account that M.

| Wilfred had recently opened, and it showed he had been

13
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all teary
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new furniture at Homestead House™?
It was very interesting when we were in bankruptcy

re Judge Brooks. The reason we were before Judge

Federal directly to Harmon Wilfred. He got cash, put

ctount called "Wilfred Investments." This was not in

found out about the cash. We filed a motion to have
deposited in the registry of the bankruptcy court
truly was part of his estate. He found that motion.
Finally, we were before Judge Hrookz. We had a
front of the judge, and the judge ordered that

that was part of his estate, and ordered Lthat he

in the registryr af the couwrt. Mr. Wilftred delayred
til the last possible minute. He deposited the money.
we ware back for another hearing in Tront of

ke, and let's gea, I have lost my train of thought.
In October, he deposited the $125,0007
Yes. He deposited the %$125,000 into the registry
rt.

Then Judge EBrooksz allowed him to withdraw some of

the $12%5.0007

Yes. Mr. wilfred appeared in front of Jdudge Irooks

gved and said his wife took, I believe his comment

rcent of the marital property, and he was just a pour

L

bankruptey, and did not report it on any . bankruptey record as an
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guy trying to make ends meet. Everyons was out to get him, He
had no income and asked ﬁh@-JUGQﬁ e not require that he kesp
‘the money in the bankruptocy couwrt. Judgse Brooks ruled an that
and allowed Mr. Wilfred £50,000 {0 use as espense monavy. 1hse
remaining $75,000 is in the banlruptcy court.

Judge FRrooks was very firm and sgpecificall:
instructed Mr. wilfed that he had a fiduciary reapnhsiblliﬁ;
with that money and to waltch it very carefullwys that [ believs
hig exacl words were, credilors are going to be watching as
well as I will., e found records at United Banlk of Hvlands
Ranch that indicated soon aftter thal money was deposited by Mr.
Wilfred. I believe the next Monday., checks cleared, I counted
34 chegks. They clazred the bank for a total of $25,000. ‘hew
did not include any payvment Lo his credit cards.

e went on an ansolutse spending spree the nast
month. Farty checks clearea totally $19,000. o he spong bhe
FI0, 000 within two arnd a half months, and now he’'s clawmiag

poverty bhecause be spent the monocy. I don 't know what ne

bough<., I did notice that part of the documents he prowvided

us were partial check registers to the bankrupteor courd.  The s
wetre two checks going oult to Homestead House Tor new Turnicars,
one badroom set, new recliiner, Lthe clher, I haven L beown abls
to aobtain a copy of. I don’t know what he bought.

=] Mre. Wilfred, do you know what fthe marital e5dawwe

consistis of at thie point in time?

L
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=] Truly, I have no didea. I don’ 't know how much cash
is missing. I know ithat the day before I moved cuty, I beliese
the check copies were alraady zubmitted into evidence in this
court. He cleaned out the bank account. & cartificate of
25,000 was missing. I'm guessing somewhere around thirty to
$35,000 was taken around the date I moved out. Since then.
there’'s a lot of cash missing. There are documents that don <
match. You and Y tried to go through the bank statements and
find & withdraw that would show & transfer into another
account. Mone of the amounts match up. They re off a day or
lwon. They vre off an amount. There is well over 20 separate
chacking accounts, and I believe it waould take someone like
Jertfrey Hill, the trusiee for the bankruptcy court, to go
through these records or a CPA. This could be anvwhere bheltwson
seviral thousand up to a half a million missing.

A Antd do yvou have a belief that M. Wilfred has a Lot
of documantation in the family residence?

(3] I'd say that's probably where they are, or in the
safe deposit box, although the records, iT he has all the
corporate recorde, he may have Lthen in ztorage somewhere, but
would think the more logical place is probably at the residence
betause that's where his office was st up.

FS. EDIMBURG: Youwr Honor, doss the Court wanl s
to keep going?

THE COURT: I'd like to hear from fr. Wilfred as
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‘to his opinion as to whether Mrs. Wilfred should o into
the family home this evening.

(Whareupon, Mr. Wilfred gave no verbal response, nor
did he look at the Court when being addressed.)

THE COURTz2 Mr. Wilfred declines to take part. He's
sitting at the table. He’'s looking at his hands. The Cowrt iﬁ
going to allow Mrs. Wilfred to go into the family home. She's
to go with - I don’t know if the Sheriff will help. but I

would like her to have some assistance of the local police

lauthorities because I want to make sure that there is no

accusation of her taking anything that does not belong to her.
She may open the safe if she can. She may go into the family
home. She may take whatewver documents are pertinent, but she,
again, has a fiduciary duty to guard all those documents both
for the bankruptcy court and for this Court, and not remove
anything that is not pertinept, or things that belong in the
family home.

MRS. WILFREDz My, Wilfred went through the house

and anything that was related to me, like my bed pillow, he il

din the garage and instructed me either o bring a truck over

Jand pick it up or it was going in the trash. There wes some

marital propertv. I can’t claim any personal properiv. Mae ]
s what if we find cash?
MS. EPIMEBURG: We ll bring it the court.

MRES. WILFEED: Can we do that?

I
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THE COURT: We'll be in recess. I°d like Mr. Wilfred
brought back to :thit;t courtroom tomorrow morning at $:30 so thail
ﬁe can determine whether he has changed his mincg.

{(Whareupon, the Couwrt adiourned this matter at

4:53 paema)

Lot




10
17
12
13
14
15
16
17
18
19

20 .

21
22
23
24
25
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REPORTER'S CERTIFICATE

The above and foregoing is a true and accurate
transcription to the best of my ability of my stenotype notes
taken in my capacity as the Official Shorthand Reporter,
Division 10, Arapahoe County District Court, Englewood,
Colorado.

Dated this 3rd day of November, 1990.

Sandie Noblitt
Court Reporter
Division 10




	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

